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Dobrý den,
vážení a  milí občané, zdravím Vás v  nejkrásnější 

části z našich čtyř ročních období. Letošní rok zdá se 
býti chladnějším a bohatým na srážky, růst travních 
porostů byl enormně velký. Techničtí pracovníci naší 
obce ještě nedokončili kosení trav v  celkovém roz-
sahu, a již se mohli vracet na místa z počátku kosení 
trav. Globální ukazatele teplotního vývoje ve světě 
vykazují jiné výsledky měření. Nejsem odborníkem 
v této problematice, ale nebojme se. Kritických scé-
nářů v  historii lidstva bylo již více, než dost. Jsem 
přesvědčen, že „Matka příroda“, negativní dopady 
lidských činností na Zemi zvládne a usměrní.

Proběhla I. etapa oprav silnic a  komunikací me-
todou turbo. Prosím o  trpělivost, zbylé kamenivo 
budeme zametat, ale potřebujeme při vyšších teplo-
tách nejprve jeho zatavení do povrchu. Další opravy 
máme s ohledem na kapacity dodavatelských firem 
připraveny na září letošního roku.

Na konci měsíce května se nám podařilo dokončit 
opravy v sídle našeho obecního úřadu. Opravili jsme 
nevyužité části naší budovy po Městské policii Zlín. 
Zde vznikly prostory pro výkon úřadu naší Obce Žele-
chovice nad Dřevnicí. Původní část budovy, kde sídlil 
úřad, postupně upravujeme pro práci samosprávné 
části vedení naší obce.    

Jsme velmi rádi, že naše nové sběrné místo v býva-
lém objektu ZD je hojně využíváno. Sběr odpadů by 
skutečně neměl být realizován v samém centru obce. 
Připravujeme se na podzimní vyhlášení dotačních 
titulů pro podporu realizace odpadového hospodář-
ství, usilujeme o převedení režimu do plnohodnotné-
ho sběrného dvoru.

V naší Mateřské a Základní škole se účastníme ně-
kolika dotačních titulů. Jedná se nám o odvlhčení ša-
ten žáků, obnovu vybavení kuchyně a jejího zázemí, 
rekuperaci vzduchu v  učebnách v  přízemí staré bu-
dovy a zejména o realizaci fotovoltaické elektrárny na 
střeše nové budovy školy, která bude spojena s opra-
vou ploché střechy, která je v havarijním stavu, zatéká 
do nově zrekonstruovaných prostor Mateřské školy.

Snažíme se více podpořit činnost našich spolků 
a  organizací, které přispívají ke tvorbě kulturního 
a  sportovního života v  naší obci. Zavedli jsme pra-
videlná setkání vedení těchto organizací. Vytváříme 
softwarovou podporu pro koordinaci činností těchto 

organizací. Snažíme se pomoci TJ Sokol Želechovice 
k  nově vznikajícímu dotačnímu titulu pro možnost 
rekonstrukce budovy Sokolovny. Primárně by mělo 
být opraveno sociální zařízení a  dořešeno vytápění 
budovy s ohledem na energetické úspory.

Připravujeme se na setkání s podnikateli a živnost-
níky naší obce. Ctíme názory Vás, místních občanů, 
ale musíme znát také názory podnikatelů, kteří při-
spívají naší obci v  rámci rozpočtového určení daní 
a samozřejmě poskytují možnost zaměstnání našim 
občanům.

Pokračujeme v  projektech ZTV I. a  II. Upřesňuje-
me rozpočet na realizaci a  podmínky pro možnost 
zakoupení těchto pozemků. Podklady chceme mít 
připraveny na zářijové zasedání, které se uskuteční 
13.9.2023. Současně bychom chtěli na tomto zasedá-
ní schválit Změnu územního plánu číslo 1.

V rámci celé řady projektů s nutností krátkodobé, 
až střednědobé realizace vycházíme z možností na-
šeho obecního rozpočtu. Vnímáme nutnost opravy 
ulice 4. května ve spojení s obecním úřadem.

Musíme ovšem primárně zajistit bezpečný pro-
voz dopravy v  naší obci. I  proto si dovolím několik 
konkrétních údajů, pro Vaši představu. Často řešíme 
opravy semaforu na křižovatce ulic Osvobození a Po-
dřevnická. Světelné zdroje semaforu a spojená řídící 
elektronika funguje na bázi technologie vláknových 
žárovek, které pod velkou zátěží často praskají. Speci-
ální žárovka do semaforu stojí přibližně 170,- Kč, naše 
semaforová soustava jich má 39. Jen elektrické ener-
gie semaforová soustava spotřebuje ročně přibližně 
za 140.000,- Kč. Chtěli bychom změnit technologii na 
úspornější LED, nabídka na výměnu od autorizované 
firmy ovšem činí bezmála 1,5 milionu Kč. V této chvíli 
proto hledáme dotační zdroj pro tuto investici.

Vážení a milí občané, na našem obecním úřadu je 
skutečně stále něco k řešení. Vnímáme prioritu Vašich 
potřeb. A budeme velmi vděčni za jakýkoliv Váš ná-
zor, poznatek, či žádost.

S uctivým pozdravem a přáním krásných prázdnin 
a dovolených.

Ing. Ivo Thurner, starosta
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Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 18. zasedání dne 26. 4. 2023
následující usnesení:

UUsnesení 1/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dle § 101 
odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila program 18. schůze.
Usnesení 2/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady obce Želecho-
vice nad Dřevnicí ze dne 26. 4. 2023 radního Radka Šarmana a sou-
časně schválila zapisovatelku – pořizovatelku zápisu PaedDr. Alenu 
Gajdůškovou.
Usnesení 3/18RO/2023: Rada obce projednala doporučení stavební 
komise z  jednání ze dne 16. 4. 2023 a uložila starostovi obce pro-
střednictvím OÚ zajistit kroky k vyřízení jednotlivých požadavků. 
Usnesení 4/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí ke 
schválení:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schvaluje pořízení změny Územního plánu Želechovice nad Dřev-
nicí č.2 v souladu s ust. § 44 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů (stavební zákon)
II. rozhodlo v souladu s ust.§ 55a odst. 1 a 2 stavebního zákona, že 
změna územního plánu bude pořizována zkráceným způsobem 
a obsahem bude změna plochy komerčních zařízení OK 20 na plo-
chu pro bydlení všeobecné B
III. stanovuje v souladu s ust. § 56 stavebního zákona prodloužení 
lhůty, která je považována za průtahy při pořizování změny územ-
ního plánu, na 2 roky
IV. ukládá určenému zastupiteli zajistit zpracování návrhu na změny 
územního plánu
V. schvaluje zaplacení úhrady nákladů na změnu územního plánu 
navrhovatelem změny
Usnesení 5.1/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí: 
I. schválila uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na části pozem-
ku p. č. 243 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, tento zapsaný na LV 10001 ve vlastnictví obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 s xxx, jako stavebníka kanalizační přípojky k RD čp. 281 
v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy o právu provést stavbu podle bodu č. I. a tuto smlouvu uza-
vřít, smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost provést stavbu 
na pozemku vlastníka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 5.2/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí: 
I. schválila uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na části pozem-
ku p. č. 243 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, tento zapsaný na LV 10001 ve vlastnictví obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 s xxx, jako stavebníkem vodovodní přípojky k RD čp. 
457 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy o právu provést stavbu podle bodu č. I. a tuto smlouvu uza-
vřít, smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost provést stavbu 
na pozemku vlastníka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 5.3/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí: 
I. schválila uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na části pozem-
ku p. č. 516/1 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, tento zapsaný na LV 10001 ve vlastnictví obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 s xxx, jako stavebníkem vodovodní přípojky k RD čp. 
286 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy o právu provést stavbu podle bodu č. I. a tuto smlouvu uza-
vřít, smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost provést stavbu 
na pozemku vlastníka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 5.4/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí: 
I. schválila uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na části pozem-
ku p. č. 516/1 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, tento zapsaný na LV 10001 ve vlastnictví obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 s xxx, jako stavebníkem kanalizační přípojky k RD čp. 
443 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy o právu provést stavbu podle bodu č. I. a tuto smlouvu uza-
vřít, smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost provést stavbu 
na pozemku vlastníka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 5.5/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí: 
I. schválila uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na části pozem-
ku p. č. 847/2 ostatní plocha, silnice v k. ú. Želechovice nad Dřevni-
cí, tento zapsaný na LV 10001 ve vlastnictví obce Želechovice nad 
Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 
s MNO – Polášek, s. r. o., Náves 57, 760 01 Zlín - Prštné, IČ 26936186, 

jako stavebníkem vodovodní přípojky a přípojky elektro ke stavbě 
na pozemku p. č. 846 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy o právu provést stavbu podle bodu č. I. a tuto smlouvu uza-
vřít, smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost provést stavbu 
na pozemku vlastníka, ve výši 500 Kč.
Usnesení 6/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Školnímu sportovnímu klubu AŠSK při Základní škole 
a Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, pobočný spolek poskyt-
nutí dotace na pořádání jednorázové akce „Okresní kolo McDonald-
sCup“, termín konání akce 24. 4. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a  Školním sportovním klubem AŠSK při Základní škole 
a Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, pobočný spolek, 4. květ-
na 336, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 72553251 na částku ve 
výši 3 000 Kč.
Usnesení 7/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila pro Robinsonky, o. s. poskytnutí dotace na pořádání jed-
norázové akce „Beseda s domorodci“, termín konání akce 8. 5. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želecho-
vice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 a  Robinsonkám, o. s., Středová 4786, 760 05 Zlín, IČ 
02422131 na částku ve výši 6 000 Kč.
Usnesení 8/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila cenovou nabídku Ladislava Zichy, Osvobození 437, 763 11 Žele-
chovice nad Dřevnicí, IČ 65358597 na dovybavení nových kanceláří 
OÚ v denní místnosti a zařízení pro kuchyňku v celkové výši 97 000 
tis. Kč bez DPH.
Usnesení 9/18RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila dohodu o narovnání k projektu „Vodovod Želechovice – Paseky 
mezi Obcí Želechovice nad Dřevnicí a Ing. Petrem Vyoralem.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 19. zasedání dne 4. 5. a 10. 5. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dle § 
101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila program 19. 
schůze.
Usnesení 2/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady obce Želecho-
vice nad Dřevnicí ze dne 4. 5. 2023 radního Ing. Jána Paprčku a sou-
časně schválila zapisovatelku – pořizovatelku zápisu PaedDr. Alenu 
Gajdůškovou.
Usnesení 3/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila podání výpovědi smlouvy o  pronájmu na část pozemku p. č. 
711/1, cca 660 m2, zahrada nacházející se v  k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí zapsáno na LV 10001 společnosti ALAE družstvo, Štěpánská 
640/45, 110 00 Praha v termínu dohodou, v případě nedohody za 
podmínek stanovených smlouvou o nájmu. 
Usnesení 4.1/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila vyhlášení záměru výpůjčky pozemku p. č. 744/2, ostat-
ní plocha, ostatní komunikace, o  výměře 65 m2, který se nachází 
v katastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 
10001 u katastrálního úřadu pro Zlínský kraj.
Usnesení 4.2/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila vyhlášení záměru výpůjčky pozemku p. č. 847/2, ostatní 
plocha, silnice, o výměře 52 m2, který se nachází v katastrálním úze-
mí obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u katastrál-
ního úřadu pro Zlínský kraj.
Usnesení 5/19RO/2023 Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dopo-
ručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje uzavření 
dodatku č. 2 ke Kupní smlouvě ze dne 10. 1. 2018 uzavřené mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, PSČ 763 11, IČ: 75158094 
a manžely xxx, který obsahuje zpětný odkup pozemku 457/16 a sou-
časně snížení smluvní pokuty 200 000 Kč přibližně o výši úroků  ze 
zaplacené částky , tj. o 50 000 Kč. tedy na částku 150 000 Kč.
Usnesení 6/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dopo-
ručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicích schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje:
I. záměr vypsání veřejné zakázky na výběr dodavatele na akci „ZŠ 
Želechovice – hospodaření s děšťovou vodou“ v rámci vyhlášené 19. 
výzvy Ministerstva životního prostředí v Programu Životní prostředí 
2021–2027.
II. schvaluje vyčlenění finančních prostředků z rozpočtu obce v pří-
padě poskytnutí dotace.
III. jmenování komise pro otevírání obálek a hodnocení nabídek na 
veřejnou zakázku ZŠ – hospodaření s děšťovými vodami“ ve složení 
R. Hanzlík, M. Špendlík, S. Pištěk. P. Hrazdira, J. Paprčka.
IV. pověřuje Radu obce Želechovice nad Dřevnicí výběrem dodavatele.

V. pověřuje starostu obce Želechovice nad Dřevnicí podpisem 
smlouvy o dílo s vybraných uchazečem. 
Usnesení 7.1/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí do-
poručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit: 
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schvaluje záměr pořízení fotovoltaického systému na střechu ZŠ 
Želechovice.
II. schvaluje záměr podání žádosti o dotaci s SFŽP - Výzva RES+ č. 
3/2022 - Komunální FVE pro malé obce.
Usnesení 7.2/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projedna-
la a doporučuje Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje uzavření 
smlouvy  s   fy STCH s.r.o., se sídlem Příkop 843/4, 602 00 Brno IČ: 
07748370, DIČ: CZ07748370 zastoupené Miloslavem Brlovským 
(jednatelem) na  zpracování dokumentace pro realizaci akce: „Poří-
zení fotovoltaického systému na střechu ZŠ Želechovice a  podání 
žádosti o dotaci s SFŽP - Výzva RES+ č. 3/2022 - Komunální FVE pro 
malé obce“ tak, aby bylo v souladu s požadavky stanovenými Stát-
ním fondem životního prostředí ČR v programu RES+ č. 3/2022.
Usnesení 7.3/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje:
I. záměr vypsání veřejné zakázky na výběr dodavatele na akci „Poří-
zení fotovoltaického systému na střechu ZŠ Želechovice v rámci do-
tace z SFŽP - Výzva RES+ č. 3/2022 - Komunální FVE pro malé obce.
II. vyčlenění finančních prostředků z  rozpočtu obce v  případě po-
skytnutí dotace.
III. jmenování komise pro otevírání obálek a hodnocení nabídek na 
veřejnou zakázku „Pořízení fotovoltaického systému na střechu ZŠ 
Želechovice“ ve složení R. Hanzlík, M. Špendlík, S. Pištěk, P. Hrazdíra, 
R. Šarman (náhradník I. Thurner).
IV. pověřuje Radu obce Želechovice nad Dřevnicí výběrem dodavatele.
V. pověřuje starostu obce Želechovice nad Dřevnicí podpisem 
smlouvy o dílo s vybraných uchazečem.
Usnesení 8/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala cenovou nabídku na technickou pomoc k  podání žádosti 
o dotaci na projekt „Rekonstrukce centra obce, ul. 4. května“ od Ing. 
Karla Říhy, Traffic Design s.r.o., Jateční 169, kancelář 526, 760 01 Zlín 
za cenu do výše 47 500 Kč vč. DPH nejpozději do 30. 9. 2023.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 19. zasedání dne 4. 5. a 10. 5. 2023
následující usnesení: 
Usnesení 4.3/19RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí neschválila vyhlášení záměru prodeje části pozemku p 
č. 1986/1, trvalý travní porost o výměře cca 320 m2, který se 
nachází v katastrálním území obce Želechovice nad Dřevni-
cí zapsáno na LV 10001.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 20. zasedání dne 17. 5. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dle § 101 
odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila program 20. schůze.
Usnesení 2./20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady obce Želecho-
vice nad Dřevnicí ze dne 17. 5. 2023 radního Ing. Petra Hrazdiru 
a  současně schválila zapisovatelku – pořizovatelku zápisu PaedDr. 
Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3.1/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila účetní závěrku /tvoří přílohu zápisu č. 2/ k 31. 12. 2022 
příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 336, 763 11, Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
72038519 a hospodářský výsledek organizace za rok 2022 ve výši 77 
621, 30 Kč.
II. schválila převedení částky ve výši 67 621, 30 Kč do rezervního fon-
du organizace a převedení částky ve výši 10 000 Kč do fondu odměn 
organizace.
Usnesení 3.2/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí nařídi-
la Základní škole a Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, p. o., ul. 4. 
května 336, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 72038519 převedení 
částky 50 000 Kč z rezervního do investičního fondu organizace.
Usnesení 4/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala a  schválila odpisový plán Základní školy a  Mateřské školy 
Želechovice nad Dřevnicí, p. o. na rok 2023 dle přílohy zápisu č. 3.
Usnesení 5/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednala a  schválila návrh Dohody o  provedení záchranného 
archeologického výzkumu při stavbě „ZTV Pod Stráží, Želechovice 
nad Dřevnicí, část I.“ Ústavem archeologické památkové péče Brno, 
veřejná výzkumná instituce, Kaloudova 1321/30, 614 00 Brno, IČ 48 
51 10 05.
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II. uložila starostovi obce Dohodu dle bodu I. uzavřít.
Usnesení 6/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Školnímu sportovnímu klubu AŠSK při Základní škole 
a Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, pobočný spolek poskyt-
nutí dotace na pořádání jednorázové akce „Podřevnická sportovní 
liga - překážkový běh SPARTAN“, termín konání akce 7. 6. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a  Školním sportovním klubem AŠSK při Základní škole 
a Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, pobočný spolek, 4. květ-
na 336, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 72553251 na částku ve 
výši 4 000 Kč.
Usnesení 7/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí v ná-
vaznosti na usnesení č. 7/1ZO/2022 ze dne 1. 12. 2022:
I. projednala a schválila návrh Smlouvy č. 9002138089 /tvoří přílohu 
zápisu č. 6/ o připojení k distribuční soustavě nové kabelové skříně 
umístěné na hranicích nově rozparcelovaného pozemku parc. č. 
2699 „ZTV Pod Stráží, I. etapa“ s EG. D, a. s., Lidická 1873/36, Černá 
Pole, 602 OO Brno ve výši 315 000 Kč bez DPH.
II. uložila starostovi obce smlouvu dle bodu I. uzavřít.
Usnesení 8/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí ke 
schválení program 4. zasedání Zastupitelstva obce Želechovice nad 
Dřevnicí bez připomínek.
Usnesení 9/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala cenovou nabídku na podlahářské práce v zasedací místnosti 
OÚ a schválila objednávku u Miroslava Dubovského, Neubuz 93, 763 
15 Slušovice, DIČCZ8101284125 ze cenu 18 326 Kč bez DPH.
Usnesení 10/20RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila cenovou nabídku Ladislava Zichy, Osvobození 437, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí, IČ 65358597 na dovybavení nových kan-
celáří OÚ v celkové výši 9 800 Kč bez DPH.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 21. zasedání dne 31. 5. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dle § 101 
odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila program 21. schůze.
Usnesení 2/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady obce Želecho-
vice nad Dřevnicí ze dne 31. 5. 2023 radního Radka Šarmana a sou-
časně schválila zapisovatelku – pořizovatelku zápisu PaedDr. Alenu 
Gajdůškovou.
Usnesení 3/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dopo-
ručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednalo a  schvaluje návrh Smlouvy o  spolupráci při zajištění 
zpětného odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství s  EKO-KOM a. s., Na Pankráci 
1685/17, 140 21 Praha 4, IČ: 25134701 se zapracováním legislativ-
ních změn v oblasti odpadů.  Smlouva tvoří přílohu zápisu č. 2.
II. ukládá starostovi obce příkazní smlouvu dle bodu I. uzavřít.
Usnesení 4/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednala a schválila návrh Příkazní smlouvy na poradenské, ana-
lytické a konzultační služby za cenu 30 000,- Kč bez DPH a následně 
po schválení podpory budou poskytovány navazující služby admini-
straci a monitoring projektu za cenu 28 000 Kč bez DPH k projektu 
„Hospodaření se srážkovými vodami – ZŠ Želechovice“ do Operační-
ho programu Životní prostředí s Regionální rozvojovou agenturou 
Východní Moravy, tř. T. Bati 5146, Zlín 760 01, IČ: 45659176.
II. uložila starostovi obce příkazní smlouvu dle bodu I. uzavřít.
Usnesení 5/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednala a schválila návrh Příkazní smlouvy na zajištění, přípravu 
a průběh veřejné zakázky „ZŠ Želechovice – hospodaření s dešťovou 
vodou“ s EuroPace s. r. o., Měříčkova 31, Brno 621 00, IČ 28314638 
ve výši 72 600 Kč vč. DPH a případně následné projednání veřejné 
zakázky u Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže za cenu 1 815 
Kč vč. DPH / hod.
II. uložila starostovi obce příkazní smlouvu dle bodu I. uzavřít.
Usnesení 6/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala cenovou nabídku na kompletní služby dotačního manage-
mentu pro úspěšnou přípravu i realizaci projektu – „ZŠ Želechovice 
- rekonstrukce učeben – instalace rekuperace a  vzduchotechniky, 
rekonstrukce školní kuchyně“ a schválila objednávku u Centra Gran-
tové Podpory s. r. o., Nábřeží 599, Zlín 760 01, IČ 07621281 za cenu 
73 810 Kč s DPH a odměnu za úspěšně zpracovanou žádost se splat-
ností po schválení dotačního projektu stanovená v % ze schválené 
částky dotace dle tabulky.
Usnesení 7/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila uzavření Dodatku Č. 2 Smlouvy o  dílo na realizaci 
díla Změna č. 1 Územního plánu Želechovice nad Dřevnicí s fy 

Stemio, a. s., J. Staši 165, 763 02 Zlín – Malenovice, IČ 28203011  
pro zpracování Upraveného návrhu pro druhé opakované pro-
jednání návrhu změny dle § 52 stavebního zákona , ve výši 20 
000 Kč bez DPH, tj. navýšení celkové částky dle Smlouvy o dílo, 
jejímž předmětem byla realizace díla „Změna č. 1 Územního plá-
nu Želechovice nad Dřevnicí ze dne 23. 10. 2023  na celkovou 
částku 278 300 Kč včetně DPH.
II. pověřila starostu obce podpisem tohoto dodatku. 
Usnesení 8/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala cenovou nabídku inženýrské činnosti a vyřízení stavebního 
povolení na akci „Nová hasičská zbrojnice JSDH v Želechovicích nad 
Dřevnicí“ a  schválila objednávku u  JaP architects s. r. o., Obeciny 
4377, 760 01 Zlín, IČ 26283107 za cenu 55 000 Kč bez DPH. 
Usnesení 9/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala cenovou nabídku na čištění příkop v obci a schválila objednáv-
ku u Jiřího Vajďáka, Trnava 69, 763 18 Trnava, IČ 6974211 v celkové 
výši 18 900 Kč bez DPH.
Usnesení 10.1/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala aktualizovanou cenovou nabídku na dokumentaci pro reali-
zaci stavby „Veřejné osvětlení a rozvody NN v centru obce“ a schvá-
lila objednávku u AKTE PK s.r.o., Nad Pramenem 338, 760 01 Zlin, IČ: 
05284368, navýšení je ve výši 5 324 Kč vč. DPH.
Usnesení 10.2/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
projednala aktualizovanou cenovou nabídku na dokumentaci pro 
realizaci stavby „Veřejné osvětlení ul. 4. května“ a schválila objednáv-
ku u AKTE PK s.r.o., Nad Pramenem 338, 760 01 Zlin, IČ: 05284368, 
navýšení je ve výši 1 573 Kč vč. DPH.
Usnesení 11/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
projednala cenovou nabídku na dokumentaci pro realizaci stavby 
„Rekonstrukce centra obce ul. 4. května, Želechovice nad Dřevnicí“ 
a schválila objednávku u Atelieru KOSA s. r. o. Tř. T. Bati 3296, 760 01 
Zlín, IČ 07137524 za cenu 56 000 Kč vč. DPH.
Usnesení 12.1/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila výpůjčku pozemku p. č. 744/2 o výměře 65 m2, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, který se nachází v katastrálním území 
obce Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001 u katastrální-
ho úřadu pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Zlín, manželům Evě 
Vágnerové a Liboru Vágnerovi, Lužkovice.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto smlouvu jménem obce 
uzavřít. Smlouvu bude lze ukončit dohodou účastníků nebo na zá-
kladě písemné výpovědi s šesti měsíční výpovědní lhůtou.
Usnesení 12.2/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila výpůjčku části pozemku p. č. 847/2 o výměře cca 52 m2, 
ostatní plocha, silnice, který se nachází v katastrálním území obce 
Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001 u katastrálního úřa-
du pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Zlín, MNO – Polášek, s. r. o.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypracovat návrh 
smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto smlouvu jménem obce 
uzavřít. Smlouvu bude lze ukončit dohodou účastníků nebo na zá-
kladě písemné výpovědi s šesti měsíční výpovědní lhůtou.
Usnesení 13.1/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila vyhlášení záměru prodeje části  pozemku p. č. 173, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, o výměře 15 m2, dle upřesnění geome-
trickým plánem, který se nachází v katastrálním území obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u  katastrálního úřadu 
pro Zlínský kraj.
Usnesení 13.2/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila vyhlášení záměru pronájmu části  pozemku p. č. 173, ostat-
ní plocha, ostatní komunikace, o  výměře 115 m2, dle upřesnění 
geometrickým plánem, který se nachází v katastrálním území obce 
Želechovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u katastrálního úřa-
du pro Zlínský kraj.
Usnesení 13.4/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila vyhlášení záměru výpůjčky pozemku p. č. 832/1, zahrada, 
o výměře 83 m2, který se nachází v katastrálním území obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u  katastrálního úřadu 
pro Zlínský kraj.
Usnesení 14/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí do-
poručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí ke schválení 
poskytnutí dotace na vybudování ČOV ve výši 50 % skutečných ná-
kladů, 25 000 Kč paní xxx.
Usnesení 15/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila zřízení přípravné třídy Základní školy a Mateřské školy Že-
lechovice nad Dřevnicí, p. o. jejímž zřizovatelem je Obec Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ: 75158094, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad 
Dřevnicí, a to s účinností od 1. 9. 2023, za podmínky získání souhlasu 
Krajského úřadu Zlínského kraje.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 21. zasedání dne 31. 5. 2023
následující usnesení: 

Usnesení 13.3/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí ne-
schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 832/1, zahrada, 
o výměře 83 m2, který se nachází v katastrálním území obce Žele-
chovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u  katastrálního úřadu 
pro Zlínský kraj.
Usnesení 13.5/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí ne-
schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. pozemku p. č. 2345, 
ostatní plocha, neplodná půda o výměře 737 m2, který se nachází 
v katastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 
10001 u katastrálního úřadu pro Zlínský kraj.
Usnesení 13.6/21RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
neschválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 2371/4, ostatní 
plocha, neplodná půda o výměře 153 m2, který se nachází v katas-
trálním území obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 
u katastrálního úřadu pro Zlínský kraj.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 22. zasedání dne 6. 6. a 12. 6. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dle § 
101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila program 22. 
schůze.
Usnesení 2/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí schvá-
lila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí ze dne 31. 5. 2023 radního Ing. Jána Paprčku a sou-
časně schválila zapisovatelku – pořizovatelku zápisu PaedDr. Alenu 
Gajdůškovou.
Usnesení 3/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala cenovou nabídku na provedení technické pomoci a  schválila 
objednávku u  Františka Dočkala, U  Pivovaru 98, 763 17, Lukov, IČ 
40425495, za cenu 15 000 Kč vč. DPH.
Usnesení 4/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala cenovou nabídku na zastínění oken v nově zrekonstruovaných 
prostorách Obecního úřadu v Želechovicích nad Dřevnicí a schváli-
la objednávku u fa OKNO, spol. s r.o. se sídlem Bašty 413/2, 602 00, 
Brno, IČ 60697971, za cenu 14 134 Kč vč. DPH.
Usnesení 5/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala cenové nabídky a  schválila objednávku na poradenské, 
analytické a  konzultační služby k  projektu „ZŠ Želechovice – FVE 
+ rekonstrukce střechy“ dle podmínek výzvy MODF – RES + Č. 
3/2022 u Centra Grantové Podpory s.r.o., Nábřeží 599, Zlín 76001, IČ 
07621281, DIČ CZ07621281, v celkové ceně 84 700 Kč vč. DPH.
Usnesení 7/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Junáku – český skaut, středisko Impeesa Zlín, z. s., IČ 
65822498 poskytnutí dotace na pořádání jednorázové akce „Poby-
tový tábor Držková 2023“, termín konání akce 15. – 22. 7. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želecho-
vice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 a Junák – český skaut, středisko Impeesa Zlín, z. s., IČ 
65822498 na částku ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 8.1/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Centru pro rodinu Vizovice, z. s., IČ 22856919 poskytnutí 
dotace na pořádání jednorázové akce „Příměstský tábor – Želechovi-
ce červenec 2023.“, která se bude konat ve dnech 17. 7. - 21. 7. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a Centrem pro rodinu Vizovice. z. s., Palackého nám. 365, 
763 12 Vizovice, IČ 22856919, na částku ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 8.2/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Centru pro rodinu Vizovice, z. s., IČ 22856919 poskytnutí 
dotace na pořádání jednorázové akce „Příměstský tábor – Želecho-
vice srpen 2023.“, která se bude konat ve dnech 14. 8. - 18. 8. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a Centrem pro rodinu Vizovice. z. s., Palackého nám. 365, 
763 12 Vizovice, IČ 22856919, na částku ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 9/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila pro Sbor dobrovolných hasičů Želechovice - Paseky, po-
skytnutí dotace na pořádání jednorázové akce „Pohádkový les na 
Pasekách 2023“, termín konání akce 10. 6. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a Sborem dobrovolných hasičů Želechovice - Paseky, Pa-
seky 660, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí IČ 67026541 na částku 
ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 10/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila pro Základní školu a  Mateřskou školu Želechovice nad 
Dřevnicí, příspěvkovou organizaci poskytnutí dotace na pořádání 
jednorázové akce „Absolventský večer 9. ročníků“, termín konání 
akce 9. 6. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovi-
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ce nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a  Základní školou a  Mateřskou školou Želechovice nad 
Dřevnicí, příspěvkovou organizaci, 4. května 336, 763 11 Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 72038519 na částku ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 11/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila pro ŘFK Želechovice nad Dřevnicí poskytnutí příspěvku 
formou finančního daru na pořádání akce „Noc kostelů“, termín ko-
nání akce 2. 6. 2023.
II. schválila uzavření Darovací smlouvy mezi obcí Želechovice nad 
Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 
a ŘFK Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 66, Želechovice nad Dřev-
nicí, IČ 48471739 na částku ve výši 2 000 Kč.
Usnesení 12/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
ke schválení program 5. zasedání Zastupitelstva obce Želechovice 
nad Dřevnicí.
Usnesení 13/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí vzala 
na vědomí zprávu o činnosti obecního úřadu od 3. veřejného zase-
dání zastupitelstva.
Usnesení 14/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dopo-
ručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednalo veškeré doklady předložené v  rámci procesu schva-
lování účetní závěrky obce Želechovice nad Dřevnicí k  31.12.2022 
a na základě těchto dokladů rozhodlo o tom, že schvalovaná účetní 
závěrka poskytuje věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a fi-
nanční situace obce Želechovice nad Dřevnicí a účetní závěrku se-
stavenou k 31.12.2022 schvaluje.
II. schvaluje převedení kladného výsledku hospodaření za rok 2022 
na účet „Výsledky hospodaření předcházejících účetních období“.
II. schvaluje předložený Závěrečný účet obce Želechovice nad Dřev-
nicí za rok 2022 včetně všech jeho příloh (závěrečný účet a  jeho 

přílohy tvoří přílohu zápisu č. 10) a souhlasí s celoročním hospodaře-
ním roku 2022 a to bez výhrad.
Usnesení 15/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí dopo-
ručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje:
I. realizaci projektu – „ZŠ Želechovice - rekonstrukce učeben – in-
stalace rekuperace a  vzduchotechniky, rekonstrukce školní kuchy-
ně“v případě získání dotace - dotačního titulu E, Program obnovy 
a rozvoje venkova 2023, MMR.
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí doporučuje Zastupitelstvu 
obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje:
I. záměr vypsání veřejné zakázky na výběr dodavatele na akci „ZŠ 
Želechovice - rekonstrukce učeben – instalace rekuperace a vzdu-
chotechniky, rekonstrukce školní kuchyně“
II. vyčlenění finančních prostředků z  rozpočtu obce v  případě po-
skytnutí dotace.
III. jmenování komise pro hodnocení nabídek na veřejnou zakáz-
ku „ZŠ Želechovice - rekonstrukce učeben – instalace rekuperace 
a vzduchotechniky, rekonstrukce školní kuchyně“ ve složení R. Hanz-
lík, M, S. Pištěk, P. Hrazdíra, R. Šarman.  I. Thurner.
IV. pověřuje Radu obce Želechovice nad Dřevnicí výběrem dodavatele.
V. pověřuje starostu obce Želechovice nad Dřevnicí podpisem 
smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem.
Usnesení 16.2/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí bere 
na vědomí záměr TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí podání žádosti 
za účelem získání dotace z NSA v Projektu kabina a doporučilo za-
stupitelstvu obce schválit:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí bere na vědomí zá-
měr TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí podání žádosti za účelem 
získání dotace z NSA v Projektu Kabina a potřebnou účast obce ve 
výši 10% spoluúčasti obce tj. max. 100tis. Kč v případě získání této 

dotace. 
Usnesení 17/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala žádost Tělocvičné jednoty Sokol Želechovice o  poskytnutí 
příspěvku na energii a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválit příspěvek na energii pro Tělocvičnou jednotu 
Sokol Želechovice ve výši 80 tis. Kč.
Usnesení 18/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí do-
poručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit 
Rozpočtové opatření č. 3/2023, dokument je přílohou zápisu č. 13.
Usnesení 19/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí pro-
jednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
ke schválení:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí schvaluje Geometric-
ký plán číslo 1795 – 171/2022 ze dne 24. 10. 2022 vč. odsouhlasení 
navržené parcelace a jeho vložení do katastru nemovitostí vč. úhra-
dy všech souvisejících nákladů.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 22. zasedání dne 6. 6. a 12. 6. 2023
následující usnesení:

Usnesení 6/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí projed-
nala cenovou nabídku na opravu 1 ks hydrantu, 4 ks šoupátkových 
hrníčků a 7 ks přípojkových hrníčků a neschválila objednávku u fy 
SANIPO, s.r.o., Kramlova 332/1, 197 00 Praha 9 – Kbely, za cenu 111 
562 Kč vč. DPH.
Usnesení 16.1/22RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
projednala návrh Memoranda o spolupráci Obce Želechovice nad 
Dřevnicí a  TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí a  nedoporučila Za-
stupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit Memorandum 
o spolupráci Obce Želechovice nad Dřevnicí a TJ Sokol Želechovice 
nad Dřevnicí.  Informace z obce

Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j1 2 0 2 3

 Informace z obce
 USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
na svém 4. veřejném zasedání dne 15. 5. 2023
SCHVÁLILO následující usnesení:

Usnesení 1/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí 
podle § 95 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů schválilo program 4. veřejného zasedání.
Usnesení 2/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřev-
nicí určilo ověřovatele zápisu pořízeného z mimořádného zasedání 
Zastupitelstva obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 19. 5. 2023 Bc. 
Michala Špendlíka a Ing. Petra Hrazdiru, současně určilo zapisovatel-
ku – pořizovatelku zápisu Jitku Kláskovou.
Usnesení 3/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřev-
nicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad Dřevnicí 
6/19RO/2023 ze dne 4. 5. 2023:
I. schválilo záměr vypsání veřejné zakázky na výběr dodavatele na 
akci „ZŠ Želechovice – hospodaření s děšťovou vodou“ v rámci vy-
hlášené 19. výzvy Ministerstva životního prostředí v Programu Život-
ní prostředí 2021–2027.

II. schválilo vyčlenění finančních prostředků z rozpočtu obce v pří-
padě poskytnutí dotace.
III. jmenovalo komisi pro otevírání obálek a hodnocení nabídek na 
veřejnou zakázku ZŠ – hospodaření s děšťovými vodami“ ve složení 
R. Hanzlík, I. Thuner, S. Pištěk. P. Hrazdira, J. Paprčka.
IV. pověřilo Radu obce Želechovice nad Dřevnicí výběrem dodavatele.
V. pověřilo starostu obce Želechovice nad Dřevnicí podpisem 
smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem.
Usnesení 4.1/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřev-
nicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad Dřevnicí 
7.1/19RO/2023 ze dne 10. 5. 2023:
I. schválilo záměr pořízení fotovoltaického systému na střechu ZŠ 
Želechovice.
II. schválilo záměr podání žádosti o dotaci s SFŽP - Výzva RES+ č. 
3/2022 - Komunální FVE pro malé obce.
Usnesení 4.2/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřev-
nicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad Dřevnicí 
7.2/19RO/2023 ze dne 10. 5. 2023 schválilo uzavření smlouvy  s  fy 
STCH s.r.o., se sídlem Příkop 843/4, 602 00 Brno IČ: 07748370, DIČ: 

CZ07748370 zastoupené Miloslavem Brlovským (jednatelem) na  
zpracování dokumentace pro realizaci akce: „ZŠ Želechovice – FVE + 
rekonstrukce střechy“ a podání žádosti o dotaci s SFŽP - Výzva RES+ 
č. 3/2022 - Komunální FVE pro malé obce“ tak, aby bylo v souladu s 
požadavky stanovenými Státním fondem životního prostředí ČR v 
programu RES+ č. 3/2022.
Usnesení 4.3/4ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřev-
nicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad Dřevnicí 
7.3/19RO/2023 ze dne 10. 5. 2023:
I. schválilo záměr vypsání veřejné zakázky na výběr dodavatele na 
akci „ZŠ Želechovice – FVE + rekonstrukce střechy“ v rámci dotace z 
SFŽP - Výzva RES+ č. 3/2022 - Komunální FVE pro malé obce.
II. schválilo vyčlenění finančních prostředků z rozpočtu obce v pří-
padě poskytnutí dotace.
III. schválilo jmenování komise pro otevírání obálek a hodnocení 
nabídek na veřejnou zakázku „ZŠ Želechovice – FVE + rekonstruk-
ce střechy“ ve složení R. Hanzlík, I. Thurner, S. Pištěk, P. Hrazdíra, R. 
Šarman.
IV. pověřilo Radu obce Želechovice nad Dřevnicí výběrem dodavatele.

ALE NEJSTE NA TO SAMI
Objevily se u vás nebo někoho z rodiny chronické zdra-

votní obtíže, stal se úraz, které omezují vaši pohyblivost 
a schopnost postarat se sami o sebe, ztratili jste práci a ne-
zvládáte dluhy, dostali jste se do problémů, se kterými si 
nevíte rady?  Nejste na to sami. 

V  ČR máme rozsáhlý sociální systém, jehož garantem 
a poskytovatelem je stát, kraje i obce. Ten nabízí pomoc li-
dem v obtížných životních situacích. Ne každý ale v takové 
situaci hned ví, kam se obrátit, kde mu pomohou.

V  naší obci mají občané možnost obrátit se na sociální 
poradnu nebo kdykoliv telefonicky přímo na paní Evu Lud-
víčkovou, která poradí kam se obrátit, jaké je možné řešení 
pro konkrétní osobní situaci.

Pro základní orientaci je dobré vědět, že pro schopnost 
postarat se o blízkého nebo sebe v nepříznivé životní situaci 
máte možnost získání finanční podpory a dále existuje celé 
spektrum služeb, které vám pomohou:

Finanční pomoc rodině v péči o seniory, nemocné a oso-
by se zdravotním postižením 

možnost získání dávky, příspěvku na kompenzační po-
můcky, nárok na ošetřovné, příspěvek na péči, příspěvek na 
bydlení a další podpůrná opatření.

SLuŽby
•	 terénní -   pracovníci dochází za  klientem k němu domů
•	 ambulantní - klient dochází za službou sám nebo v  do-

provodu
•	 pobytové - klient je ubytován v zařízení sociálních služeb

Jak finanční podpora, tak všechny tyto typy služeb mo-
hou pomoci při zdravotním znevýhodnění, problémům ve 
stáří, duševním onemocnění, některých problémech v rodi-
ně, při problémech u dětí a mládeže, závislostech, v dalších 
těžkých životních situacích.

Není ostuda obrátit se o  pomoc, věci je lépe začít řešit 
dříve, než vám přerostou přes hlavu.  Pracovník poradny je 
vázán mlčenlivosti, je tu jen pro vás. V naší obci na to nejste 
sami.

Alena Gajdůšková

Vážení občané Želechovic, 
obracíme se na vás s prosbou o spolupráci při dotazníkovém še-

tření v oblasti potřeb občanů, dostupnosti a informovanosti v ob-
lasti sociálních služeb. Podmínka pro zajištění těchto služeb je i pro 
obec naší velkosti zpracovaný Komunitní plán. Vyplněním tohoto 
dotazníku máte možnost i vy se zapojit a stát se jeho spoluautory. 

Dotazníky jsou anonymní. Výsledky šetření budou zveřejněny 
v dalším čísle Zpravodaje.

Vyplněné dotazníky odevzdejte, prosím, do schránky na bu-
dově OÚ, případně zašlete na e-mail: 
mistostarosta@zelechovice.eu

Dotazník je ke stažení i na stránkách  http://www.zelechovice.
eu/  – Aktuality.

Děkuji za váš čas, odpovědi a názory. Vaše náměty využijeme 
v připravovaném Komunitním plánování sociálních služeb v obci 
a jejich zajištění. 

PaedDr. Alena Gajdůšková
místostarostka, předsedkyně sociální komise Rady obce a 

Výboru sociálního ZZK

DOTAZNÍKNEŠTĚSTÍ NECHODÍ PO HORÁCH…
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DOTACE
Před podáním je žádost o dotaci pro ZŠ a MŠ na 

opravu střechy a instalaci fotovoltaiky na budově MŠ 
a odvlhčení šaten ve staré budově. 

Je podána žádost o  dotaci na rekonstrukci školní 
kuchyně a rekuperaci vzduchu v přízemí staré budovy.

Jednáme a  sledujeme možnosti získání peněz 
na rekonstrukce světelné křižovatky ul. Osvobození 
a  Podřevnické, sběrný dvůr, výstavbu dalších čás-
tí kanalizace v  obci a  rozšíření vodovodu Paseky, 
připravují se žádosti na modernizaci Sokolovny, re-
konstrukce objektů v  režimu památek a  veřejných 
budov, opravy komunikací a lesních cest.

ÚZEMNÍ PLÁN
Změna č. 1 Územního plánu se zpracovává 

pro +3. veřejné projednání a schválení.
Změna č. 2 Územního plánu je požadavek soukro-

mého subjektu na změnu zařazení pozemků u  zá-
kladní školy v jeho vlastnictví, na plochu pro bydlení 
se záměrem vystavit na této ploše bytové domy. 

Zahajujeme debatu o zadání pro zpracování no-
vého územního plánu s firmami působícími na úze-
mí obce, představiteli spolků, evidujeme požadavky 
občanů.

Toto téma bude také předmětem podzimní bese-
dy s občany.

CHODNÍK LySÁ  
Pro tuto investici jsme dokončili projektovou do-

kumentaci. Čekáme na dořešení dědického řízení 

s  dědici u  pozemku, kterého se výstavba týká. Po 
jeho ukončení bude možné získat stavební povolení 
na stavbu. 

uL. 4. KVĚTNA – REKONSTRuKCE CENTRA ObCE
Dokončuje se projektová dokumentace a inženýr-

ské činnosti pro získání stavebního povolení. Jed-
nání o dotaci však zatím nebylo úspěšné z důvodů 
nesplnění podmínek potřebného navýšení zeleně 
a  zvýšení vsakování vody na upravovaných plo-
chách. Není v ekonomických možnostech obce tuto 
stavbu financovat z  vlastních prostředků. Jednáme 
dále o  možných korekcích projektu a  možnostech 
profinancování z jiných dotačních titulů.

Ing. Ivo Thurner, starosta

Odpovídající prostředí pro přicházející občany, dobré 
pracovní podmínky pro zaměstnance, to byl základní mo-
tiv, proč nové vedení obce přistoupilo k úpravám kance-
láří na obecním úřadě. Občané chodí na obec vyřizovat 
nejrůznější své záležitosti – od placení poplatků za odpad, 
vodu a psy, přes ověřování podpisů, hlášení změny bydli-
ště, pro volební pasy, vyřizují pohřby a hrobová místa. Při-
chází s požadavky týkajících se pozemků, dotazy, náměty 
a připomínkami k životu v obci. Vyřízení jejich požadavků 
vyžaduje kvalifikované a ochotné zaměstnance s přísluš-
ným technickým zázemím. Platné předpisy o  ochraně 
osobních údajů kladou také požadavky na určitý prostor, 
důstojné podmínky a  diskrétnost pro osobní jednání 
občanů. Proto nové vedení obce rozhodlo o  využití do 
té doby veřejností nevyužívaných prostor v celém patře 
obecního úřadu. Bylo vymalováno, pod pohledy nainsta-
lováno úspornější led osvětlení, zavedena klimatizace, 
položeny kancelářské koberce. Kromě zařízení kuchyňské 
linky v místnosti zázemí pro zaměstnance a úložných pro-
stor jako její součástí, byl použit stávající nábytek obec-
ního úřadu. Místnost, kde do té doby seděly úřednice, se 
vystěhováním vrátila do své původní historické podoby 
ve stejném stylu jako je obřadní síň obce. Dále bude 
sloužit jako kancelář starosty, místostarostky a  jednací 
místnost rady obce. Úpravami pak na tomto patře ještě 
vznikla malá čekací místnost pro občany. Mimo úřední 
hodiny bude sloužit také jako místo pro poradny a zase-
dací místnost pro jednání výborů a komisí. Doplnit tuto 
přeměnu má ještě zajištění snazšího přístupu na obecní 
úřad i do knihovny lidem s horší pohyblivostí.

Poděkování za novou tvář obecního úřadu patří radě 
obce, která tuto proměnu podporovala. Dále Kateřině 

Kořenkové, která navrhla nové rozmístění v  interiéru 
a informační tabule, zaměstnancům obce, kteří přispě-
li svými připomínkami a  zkušenostmi z  provozu obce 
a zajistili stěhování a především místním řemeslníkům, 
kteří odvedli v krátkém čase výbornou práci.

Přejme si, ať nové prostory dobře slouží všem našim 
občanům.

Alena Gajdůšková, místostarostka
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Halina Bílková

Neoddělitelnou součástí života v naší obci jsou be-
zesporu spolky a občanská sdružení. Za jejich činností 
mnohdy stojí nezištná a  vytrvalá práce řady ochot-
ných lidí, našich spoluobčanů, kteří svůj čas a síly vě-
nují službě bližním. Někdy jsou to rodilí Želechovjané, 
jindy přistěhovalci, kteří se u  nás zabydleli a  čile se 
zapojují do veřejného dění. Je na místě si připomínat 
tyto pracovité lidi, kteří svým úsilím zpestřují život 
nám všem. Jednou z nich je i paní Halina Bílková, tvář 
spolku Robinsonky a laureátka ceny Osobnost nezis-
kového sektoru Zlínského kraje za rok 2022. 

Halino, i  když z  Vaší výslovnosti to vůbec není 
patrné, vím, že jste původem Polka. Jak se stalo, že 
jste se ocitla v tehdejším Československu, kde jste 
již zůstala natrvalo, abyste zde prožila další etapu 
svého života?

Pocházím z Polského Przemyślu, kde jsem i vystu-
dovala střední ekonomickou školu. Do Zlína jsem 
se dostala v  rámci výměnného pobytu mládeže ve 
svých 21 letech. Jednalo se o brigádu ve Svitu, která 
byla původně plánována na nanejvýše 2 roky. Zami-
lovala jsem se tady však a brzy i provdala. Přestože se 
manželství po dvou letech rozpadlo, zůstal mi z něj 
dnes už 36 letý syn Kristián a díky němu jsem se do-
čkala i dvou vnuček Gabrielky a Lilianky. Po revoluci 
jsem se dala na podnikání, vlastnila jsem tři obcho-
dy s dětským oblečením. Časem jsem se však začala 
cítit nedostatečně využitá a nechtěla jsem „zakrnět.“ 
Více jsem se věnovala sama sobě, studovala angličti-
nu, počítače,… Našla jsem si práci v bance a živila se 
i překladatelskou činností z rodné polštiny. Nějakou 
dobu jsem pracovala i  u  MUDr. Stodůlky, kde jsem 
pečovala o polské pacienty. Lidsky to však pro mne 
bylo velmi těžké a bolestné období. Na druhou stra-
nu mne to značně změnilo. Tato zkušenost mne nau-
čila poznání sebe sama, zdravé sebekritice a pokoře. 

Pak již nastala éra Robinsonek. Povězte nám, jak 
to celé vzniklo.

Víte, celý život jsem věřící katolička a tyto události, 
na které nikdy nezapomenu, vnímám jako vedení Boží 
prozřetelností. Přesně si pamatuji, jak jsem 28.září 2012 
sedla k  čistému listu A4 a  začala psát projekt „Robin-

sonky.“ Bylo to bez nějaké hlubší přípravy, ruka jako by 
psala sama, takové zvláštní osvícení mysli. Na začátku 
jsme byly čtyři zakladatelky a  pronajaly si statek na 
lipských Pasekách. Naším mottem se stalo: „Žít v har-
monii s přírodou a se zvířaty a učit to i druhé lidi.“ Po-
stupně jsme si začaly pořizovat zvířata. No, pořizovat, 
spíše bych řekla, že k  nám přišla sama. Každé z  nich 
mělo svůj vlastní příběh. Kolegyně přivedly koně, 
jiná zvířata jsme obdržely darem či jako neplánovaný 
přídavek ke koupi apod. Dnes tak kromě koňů máme 
i berana Ferdu, šest quessantských oveček, osla Kubu, 
kozy Sušenku a  Kopretinu, slepice, kohouta, kačeny, 
deset koček a  dva psy. Je úžasné sledovat, jak u  nás 
na statku pomáhají dětem. Měly jsme chlapečka, který 
měl v sobě jakýsi blok, dlouho nemluvil a bál se spo-
lečnosti. Jakmile však začal chodit k selátkům či malým 
kozičkám, otrkal se a  začal si povídat nejprve s  nimi 
a pak i s lidmi. A takových příkladů máme mnoho. Děti 
se u zvířátek přestávají bát a získávají zdravé sebevě-
domí. Navíc je vedeme k práci, což je také důležité. Již 
na lipských Pasekách jsme začaly pořádat celou řadu 
akcí pro širokou veřejnost. Byly to například příměstské 
tábory, projížďky na koních, Den Země, Velikonoce po 
kovbojsku, přednášky na nejrůznější témata, Domo-
rodci – setkání rodáků, Den pro rodinu, drakiáda, Lucie 
noci upije, Rozloučení se školou, Dny na ranči a mno-
hé další. Pak přišlo stěhování. Ne hned, ale přes určité 
peripetie jsme nakonec skončily v katastru Želechovic, 
kde jsme až doposud. Náš investor, pan Košárek koupil 
statek a některé pozemky, které nám pronajal k našim 
činnostem. Splnilo se tak i  přání původního majitele 
pana Pulkrábka, který chtěl, aby toto místo nesloužilo 
jen nějakému jedinci či rodině, ale bylo ku prospěchu 
širší společnosti a veřejnému blahu. 

Všechny činnosti, o  kterých jste hovořila, jsou 
bezesporu velmi záslužné. Snad i proto se Vám do-
stalo ocenění Osobnost neziskového sektoru Zlín-
ského kraje za rok 2022. Co to pro Vás znamená?   

Upřímně řečeno, nejdříve jsem cenu vůbec nechtě-
la přijmout, snad z  jakési skromnosti. Pak jsem však 
měla radost, že si někdo naší práce všimnul a váží si jí. 
A tak jsem se i po výzvě naší paní účetní rozhodla oce-
nění převzít a užít si tuto slavnostní chvíli. Vnímám to 
tak, že uděleno nebylo jen mně samotné, ale celému 
spolku a všem, kdo se na naší činnosti podílejí. Záro-

veň je to pro mne i motivace do budoucna – pokračo-
vat v tom, co děláme, přivádět „děti ulice“ do přírody, 
ke zvířatům. Ukazovat jim, jak je život jednoduchý, že 
se dá přespat i na seně, na podzim pouštět draky, na 
Velikonoce malovat vajíčka a před adventem připra-
vovat věnce. Neziskový sektor by měl být vnímán jako 
samozřejmá a  důležitá součást společnosti. K  tomu 
všemu je samozřejmě nutné všechny tyto činnosti 
dokázat zasponzorovat. Mám pak radost, když děti 
u nás prožívají přijetí, kamarádství, vztah ke zvířatům 
a k obyčejné práci na statku.   

Halino, již jsme zmínili, že jste původem Polka. 
Jak vnímáte povahy našich dvou národů? Samo-
zřejmě chápu, že ani lidé na jižní Moravě nejsou 
stejní jako v  severních Čechách. A  Polsko je mno-
hem větší, takže obyvatelé Slezska mají odlišnou 
povahu než Kašubové v  Pomořansku. Přesto však 
jsou zde určité národní rysy…

Určitě ano, Poláci jsou mnohem více otevření. Jak 
se říká – Co na srdci, to na jazyku. Také bez nějakých 
větších zábran jdou za svými cíli a to i do rizika. Pro-
jevuje se to v podnikání i obchodě. Samozřejmě, a to 
vy víte, jsou to také velcí kšeftmani. Češi jsou tako-
ví opatrnější, mají v  sobě nějak zakořeněny obavy 
a všechno si potřebují víc promyslet. Poláci jsou vě-
řící národ, ale samozřejmě platí, že všude jsou lidé 
různí. U  Poláků i  Čechů najdete přátelství, zručnost 
i lásku k lidem, přírodě a zvířatům. Zároveň však ne-
zřídka i  závist a  faleš. Mohu ovšem upřímně říci, že 
je mi tady dobře a na Moravě jsem nikdy nepocítila, 
že bych nebyla přijata, třeba proto, že jsem cizinka. 
Mám tady mnoho dobrých přátel, ale velmi ráda se 
vracím i do Polska a do svého rodného kraje. 

Co byste závěrem vzkázala čtenářům Želecho-
vického zpravodaje?

Přijďte nás navštívit a  uvidíte sami. Jsme Vám 
otevřeni, můžete se zúčastnit některé z  našich akcí. 
Myslím, že bylo moc povedené naše nedávné setká-
ní rodáků, kde jste si mohli popovídat, zavzpomínat 
nebo i zazpívat s hudebním doprovodem. Stejně tak 
u nás rádi vidíme účastníky komentované procházky 
po naučné stezce a především rodiny s dětmi.  

S poděkováním za milé povídání Pavel HURTA
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Adamík Matyáš
s rodiči

Tomešková Karolína
s rodiči 

Janků Teodor
s rodiči

Ševčíková Patricie
s rodiči a sestrou

Čelůstková Lucie
s rodiči a sestrou

Michalíková Amálie
s rodiči a bratrem

V sobotu 1. dubna 2023 proběhlo v obřadní síni Obecního úřadu v Želechovicích 
nad Dřevnicí tradiční VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ. Přivítáno bylo celkem 6 nových občánků: 

Adamík Matyáš, Janků Teodor, Čelůstková Lucie, Tomešková Karolína, Ševčíková 
Patricie, Michalíková Amálie. Rodiče převzali z rukou místostarostky PaedDr. Aleny 
Gajdůškové finanční dar ve výši 5 000 Kč, který obec poskytla. Slavnostní akce byla 

doprovázena vystoupením dětí ze ZŠ: Aničky Panáčkové, Elišky Šebestové, Josefínky 
Václavíkové a sester Rafajových, Elišky, Terezky a Lucinky, pod vedením paní učitelky 
Jitky Rafajové vystoupil ve hře na flétnu Štěpán Trubelík. Všichni vytvořili kouzelnou 

atmosféru při této akci. Fotografovala: Sabina Kolářová.
obecní úřad



 NEZÁVISLOST, HUMANITA, NESTRANNOST
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 Červený kříž
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CO SE uDÁLO V POSLEDNÍ DObĚ V ČČK
Koncem dubna se uskutečnila další zdravotní 

přednáška, které už tradičně pořádá naše MS ČČK. 
Tentokrát byl přednášejícím pan prof. MUDr. Jan 
Žaloudík. Ten dlouhodobě působil jako ředitel Ma-
sarykova onkologického ústavu v Brně a v současné 
době je stále ve vedoucí funkci tohoto ústavu. Jeho 
přednáška, kterou jsme nazvali „O životě a prevenci 
nádorových onemocnění“ byla velmi poutavá. Kro-
mě informací, jaké máme typy prevence, jak k  nim 
přistupovat, kam se případně obrátit, byla přednáška 
provázána celoživotními zkušenostmi pana profeso-
ra ze zdravotnictví. A  to nejen v  rámci naší republi-
ky, ale také i  ze zahraničí. A  přestože se přednáška 
týkala vážného tématu, byla pojata v  odlehčeném 
duchu, s  nadhledem a  humorem. O  přednášku byl 
zájem. Důkazem toho byla skoro zaplněná zasedací 
místnost. Věřím, že kdo přišel, strávil tady s námi pří-
jemné 2 hodiny. Odcházel obohacen o informace, jak 
pečovat o své zdraví. 

Poděkování za výpomoc. Chtěla bych zde osobně 
poděkovat dvěma děvčatům a  jedné jejich mamin-
ce za velkou výpomoc na stanovišti ČČK, které jsme 
měli na DD pořádaném našimi dobrovolnými hasiči 
dne 27. 5. 2023 na Střelnici. Žákyně ZŠ navštěvovaly 
v loňském roce náš kroužek „Mladý zdravotník“. Míst-
ním hasičům se akce velmi vydařila.

Bc. Pavlína Novotná
Předsedkyně MS ČČK Želechovice nad Dřevnicí 

SKuPINA ČERVENÉHO KŘÍŽE A ObEC ŽELECHO-
VICE NAD DŘEVNICÍ uSPOŘÁDALA PRO NAŠE 
SENIORy ZÁJEZD NA ZÁMEK RADuŇ A DO MINI-
ARbORETA HOLubŮ VE STAŘÍČI

Vyjeli jsme 18. května 2023 v  7,30 ze Želechovic 
směrem na sever a s obavou jsme se dívali na oblohu, 
aby nám bylo počasí příznivé, jelikož několik dní před 
zájezdem neustále pršelo. Ale naštěstí to s počasím 
vyšlo. Do Raduně jsme dojeli kolem desáté hodiny 
a  první prohlídka byla naplánována na jedenáctou 
hodinu, takže byl dostatek času na kávu, toaletu 

a trošku protažení po dlouhé jízdě. Zámek Raduň je 
původně gotická tvrz, přestavěná v 16. století na re-
nesanční zámek.

V první třetině 19. století byl zámek empírově pře-
stavěn do dnešní podoby. Je chráněn jako kulturní 
památka ve vlastnictví státu. Základní prohlídkový 
okruh nám nabídl pohled do reprezentačních pro-
stor aristokratické rodiny v rovině jedné, v druhé pak 
nám ukázal soukromé pokoje služebného personálu. 
Mapuje životní styl obyvatel zámku od počátku 19. 
století až do poloviny 20.století.

Velmi se nám líbilo nádvoří zámku s  přilehlou 
zimní zahradou, kde se prý za teplých letních dnů 
podávala snídaně. Nadchla nás nádherná květinová 
výzdoba v  celém zámku a  také se nám líbil projev 
mladé průvodkyně, která nás nejednou během pro-
hlídky rozesmála. Díky studenému počasí, které pa-
novalo před naším zájezdem nebyla zatím otevřena 
zámecká oranžerie s okrasnou zahradou, která

se nachází asi 100 m od zámku, takže jsme ji bohu-
žel nemohli navštívit. Moc nás to mrzelo, takže jsme 
alespoň nakoukli. Jedná se o novoklasicistní oranžerii 
z let 1825–1826. K elegantnímu přízemnímu objektu 
s  vysokými okny přiléhá rozlehlý parter, ve kterém 
jsou letněny citrusové dřeviny, vavřínové a palmové 
stromy, ale i další cizokrajná a domácí vegetace. Na 
oranžerii navazuje okrasná a  bylinková zahrada se 
sadem. Poté jsme se přesunuli do stylového hostince 
Raduňka, který je v  krásném prostředí Raduňského 
zámku s výhledem do zámeckého parku, kde jsme se 
naobědvali a také trochu odpočinuli. Okolo 14. hodi-
ny jsme se rozjeli směrem na Frýdek-Místek, kde nás 
čekala prohlídka miniarboreta. Majitel pan Holub nás 
již očekával a dá se říct, že tak nadšeného a fundova-
ného průvodce jsme již dávno nepotkali. Bylo vidět, 
že celé arboretum je hlavně jeho dílo a

že je také na to náležitě hrdý. Miniarboretum 
u  Holubů je sbírka dřevin, ukázková zahrada s  více 
než 2500 druhů rostlin, která je již téměř dokonče-
na. V miniarboretu se nachází přibližně 330 kamenů 
ve skalkách a kolem jezírek. Široký sortiment rostlin, 

z nichž je asi 80 čarovějníků, které nalezl sám majitel, 
dále zakrslé jehličnaté dřeviny, čarovějníky, listnáče, 
azalky, tůje, vřesy, skalničky, okrasné trávy a  další 
zajímavé rostliny vhodné nejen do skalek. A jak nám 
majitel pan Holub řekl, že zahrada je již téměř dokon-
čena, ale jak praví stará japonská moudrost "Zahrada 
je hotova až v den smrti zahradníka". A bylo opravdu 
co prohlížet, obdivovat a také nakupovat. Perfektně 
vybavené zahradnictví jsme navštívili po prohlídce 
arboreta a každý si nakoupil co chtěl. Myslím, že byli 
všichni uspokojeni a mohli jsme odjet zpět do Žele-
chovic. Děkujeme Obci Želechovice nad Dřevnicí za 
finanční příspěvek na dopravu a samozřejmě se těší-
me na příští rok, že opět něco podnikneme.

Jindřiška Hurtová

 NEZÁVISLOST, HUMANITA, NESTRANNOST
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 PÉČE O KRAJINU A ZVĚŘ
 Myslivecký spolek



 V HARMONII SE ZVÍŘATY A PŘÍRODOU
 Robinsonky
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 Skautské okénko
 SLOUŽIT NEJVYŠŠÍ PRAVDĚ A LÁSCE
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Minule jsem slíbila, že se dozvíte, jak dopadly obě 
výpravy a jak si je děti užily. Ta první byla jen pro Tar-
bíky. Sešli se už v pátek odpoledne a na základnu si 
došli pěšky. Vybrali si totiž chatu želechovských my-
slivců. V pátek večer zvládli stezku odvahy, v sobotu 
plnily spoustu úkolů v rámci městské hry ve Zlíně, v 
neděli někteří stihli i mši a během celého víkendu 
všichni spoustu her a zábavy. Počasí přálo, myslivcům 
moc děkujeme za parádní zázemí a Cvrčkovi s Růžou 
gratulujeme k zvládnutí výpravy i celých zkoušek.

Druhá výprava byla i pro Bobříky. Jelo se linkovým 
autobusem a pak ještě kus pěšky na skautskou zá-
kladnu na Držkové. Chtěli jsme si prohlédnout, kam 
pojedeme na tábor. Také tato výprava se vydařila. 
Cestu od autobusu i v neděli zpět zvládli všichni bez 
problémů, avízovaný déšť nás zastihl až v autobu-
se při odjezdu a program byl tak bohatý, že někteří 
po návratu prospali celé nedělní odpoledne. Jen ve 
zkratce – tvoření dárečků maminkám k svátku, pří-
prava táboráku i scének k němu, stavění domečků 
pro skřítky, sběr kamenů z nově upravované táboro-
vé louky. K tomu hry na louce, v lese i v potoce. 

 
A protože život není jen o zábavě, vrátili jsme se 

na základnu začátkem června ještě jednou, tento-
krát ji po celoročním provozu uklidit a připravit na 
prázdninový táborový provoz. Takže se umývala 
okna, gruntovala kuchyň i zbytek chaty, opravovaly 
drobné závady uvnitř i venku, sekala louka, chystalo 
dřevo a jámy na bioodpad. 

Pracovně byly zaměřeny i schůzky v červnu. Za-
hráli jsme si na pošťáky a pro město roznášeli do 

schránek v Lužkovicích letáky o svozu biodpadu. 
Jako odměnu za práci i na oslavu konce školního 
roku jsme si na poslední schůzce zajeli do Zlína na 
zmrzlinu.

 Tento školní rok byl konečně zase bez omezení 

a myslím, že jsme si ho po překonání počátečního 
ostychu nakonec přece jen náležitě užili. Teď už nás 
čeká jen třešnička na dortu, a to tábor. Přípravy jsou 
v plném proudu.

Nika

Od prvních jarních měsíců na statku panuje čilý 
ruch. Probíhá výměna oplocení pro malá zvířata. 
Zpevnily se cesty pro koně a  zpřístupnili jsme pří-
jezd ke stáji kvůli dovozu sena. Naše spodní jízdárna 
dostane nové pevné kůly. Pod srubem vzniklo nově 
místo pro ohniště a posezení. Vše je ještě v testovací 
verzi. Práce stále probíhají a my už se těšíme na nový 
vzhled našeho působiště. 

 
PRObĚHLÉ AKCE:

Dne 29.4.2023 v  rámci dnů dobrovolnictví, kte-
ré probíhaly ve Zlínském Kraji, jste se mohli zapojit 
do akce dobrovolnictví v praxi, pod názvem "Přijď-
te vyzkoušet". Jako vždy přišli ti, co pomáhají vždy 
a bohužel nikdo nový, zapálený pro dobrovolnickou 
činnost. Jde nám o  šíření dobrovolnické činnosti 

jako nedílné součásti občanského, komunitního ži-
vota , že je - normální pomáhat, nezištně a bez ná-
roku na finanční odměnu. Nevím, zda všichni víte, že 
u neziskových organizaci bychom bez dobrovolníků 
nemohli fungovat, proto je velmi žádoucí šířit osvětu 
napříč generacemi. 

Beseda s Domorodci se konala dne 8.5. jako každý 
rok s výjimkou covidové doby. Je to podařená akce, 
která každým rokem přitáhne jak nové návštěvníky, 
tak i stále besedníky. Letos nám k tanci a poslechu 
hrál harmonikář Radek Šarman a jeho kamarád. Pří-
chozí hosty vítala hrou na housle naše členka Svět-
lana.

10. června se konaly skokové závody ČJF v Tluma-
čově. To si naše kroužkové děti nemohly nechat ujít 
a vyrazily tedy na výlet. Moc se jim tam líbilo a snad 
budou mít ambice v budoucnu i závodit. Skokové 
závody jsou velká dřina, ale stojí za to. 

OCENĚNÍ:
Naše paní předsedkyně, dostala ocenění za obě-

tavou práci a přínos pro neziskový sektor Zlínského 
Kraje za rok 2022. Jsme na ni patřičně hrdí. 

Co nás čeká v letních měsících?
Letní pobytové tábory, soustředění kroužkových 

dětí, oslavy, návštěvy a dovolené.
Závěrem Vám chceme popřát pohodové letní 

prázdniny. 
V novém školním roce opět na slyšenou. 

Za Robinsonky napsal Mgr. Miroslav Špetla,
místopředseda spolku.

 NEZÁVISLOST, HUMANITA, NESTRANNOST

Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a jŽ e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j1 2 0 2 3 Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a jŽ e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j1 2 0 2 3

 Červený kříž

 PÉČE O KRAJINU A ZVĚŘ
 Myslivecký spolek
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Milí přátelé, 

je toho nyní hodně – jak v naší farnosti, tak i  jin-
de. Máme pro vás taky jednu smutnější zprávu, tak 
si pojďte s námi připomenout, co se událo a co nás 
čeká:

O. PAVEL MARTINKA ODCHÁZÍ DO JINÉ 
fARNOSTI

Začneme trošku nevesele. Náš pan farář, o. Pavel 
Martinka, se s námi po pěti letech působení v naší 
farnosti a na Provodově loučí. Spousta vody odply-
nula za tu dobu. Otec Pavel zatím pokřtil mnoho 
dětí, připravoval na sňatek a oddal mnoho manželů, 
odučil nekonečné množství hodin náboženství, byl 
s námi na farních akcích, na plese, překonal s námi 
i nelehké období covidu… Byl s námi u řady nejra-
dostnějších, ale i  u  těch nejsmutnějších okamžiků. 
Nyní nastal čas jít o  dům dál, konkrétně do Štítné 
nad Vláří. Po otci Pavlovi nám bude smutno, ale 
máme radost, že naše farnost dostane nového kně-
ze – o. Martina Mališku, rodáka z Pozlovic. 

Otče, přejeme Vám, ať se ve Vaší nové farnosti, ve 
Štítné nad Vláří, cítíte jako doma, ať Vás mají aspoň 
tak rádi, jako my, a ať se s farníky navzájem obohacu-
jete a vzájemně doprovázíte na cestě do nebe, tzn. 
k Bohu – a k sobě navzájem. 

NOC KOSTELŮ
2.6. se naše farnost zapojila do tzv. “noci kostelů”. 

Noc kostelů probíhá každý rok po celé republice. 
První pátek v červnu se pravidelně otevírají kostely 
a modlitebny, do nichž se jindy třeba hned tak ně-
kdo nedostane. Pořádají se na těchto místech kon-
certy, košty mešních vín, komentované prohlídky, 
besedy, atd. 

V  Želechovicích se pod taktovkou Pavla Hurty 
dal do kupy různorodý program tvořený společným 
psaním bible, hudebními vstupy scholy a  scholič-
ky, komentovanou prohlídkou kostela, vyprávěním 
a  ukázkou našich zvonů, hrou pro děti, besedou 
s panem farářem, modlitbou, varhanním koncertem 
a  slavnostním troubením pana starosty z  kostelní 
věže. 

Děti mohly v průběhu celého programu pomáhat 
rytíři Karlu Stiebigovi, který se svého času významně 

zasadil o vývoj kostela, najít a získat na sedmi stano-
vištích kousky jeho erbu. Na erbu byly napsány dů-
ležité vlastnosti, které člověk potřebuje pro to, aby 
se dokázal rozhodnout pro dobro. Děti tedy rytíři 
pomohly postavit se na stranu dobra a za to dostaly 
malou ochutnávku “nebe” - balíček s odměnou.

Také byla možnost využít “přímluvné modlitby”. 
Kdokoli mohl přijít a  poprosit o  modlitbu za něco, 
co jej trápí, co si nese v srdci, s čím už třeba dlouho 
bojuje. Skupinka několika modlitebníků jej vyslechla 
a pomodlila se za něj.

Večer plynul, lidé přicházeli a  odcházeli, zněla 
hudba… Kostel byl živý, plný lidí, otevřený všem. Na-
jednou se tak nějak víc než jindy stal místem setkání 
– ke kterému jsou sice stále všichni zváni, ale ne vždy 
o tom ví, seberou odvahu, přijdou. Tak znovu připo-
mínáme. Každou třetí neděli před kostelem po mši 
jste moc zváni na kavárničku, pokud zvládnete vstát 
na mši, uslyšíte zpívat scholu a scholičku a poslech-
nete si speciální kázání s příběhem (nejen) pro děti.

PObOŽNOST A PŘÁTELSKÉ POSEZENÍ
„NA TROJICI“

V  Lužkovicích pod kopcem Hamberek se na vy-
výšenině pod staletou lípou odpradávna nacházejí 
Boží muka připomínající Nejsvětější Trojici, tedy 

Otce, Syna a  Ducha svatého. Jak a  proč k  založení 
této památky došlo, již dnes přesně nevíme. První 
zmínku najdeme 

v záznamech z roku 1923, kdy je pomníček uváděn 
ve velmi zachovalém a udržovaném stavu. V průbě-
hu času došlo k mnoha opravám z ochoty obětavých 
dobrovolníků z okolí. V roce 2007 při příležitosti 600. 
výročí Lužkovic daroval pan František Paták z Atlanty 
v USA, lužkovický rodák, pro toto místo kopii slavné 
ikony ruského autora Andreje Rubleva z roku 1410. 
Obrázek pro udržení barevnosti byl později znovu 
přemalován hvozdenským malířem Milanem Kraj-
čou olejovými barvami na měděný plech a tento je 
zde do dnešních dnů. Zadní stranu pak zdobí vyob-
razení Krista modlícího se v Getsemanské zahradě. 

Před pár lety vznikla krásná tradice scházet se na 
tomto místě s výhledem do širokého okolí, na Lužko-
vice, Želechovice i protilehlou horu Lysou, vždy při 
svátku Nejsvětější Trojice. Letos tomu tak bylo v ne-
děli 4. června. Po krátké pobožnosti s litaniemi a po-
žehnáním proběhlo příjemné setkání napříč všemi 
generacemi. Vydali se sem rodiče s  dětmi i  mnozí 
starší s holemi a berlami. Pro ně bylo připraveno po-
sezení a pro všechny pak především zásluhou man-
želů Jančíkových a Dědkových pohoštění ve formě 
sladkých i slaných dobrot, oheň k opékání špekáčků, 
ostružinový likér a  zkapalněný poklad z  modrého 
ovoce z  našeho kraje. Starší poseděli a  povykláda-
li, děti pak zažily bezpočet her a  vyžití na zdravém 
vzduchu v příjemném prostředí jarní přírody.

A CO NÁS ČEKÁ? 
Ve čtvrtek 29. 6. jste všichni zváni na farní tábo-

rák k  zakončení školního roku. A  o  prázdninách na 
přelomu července a srpna se část mladých vydá na 
setkání s papežem do Lisabonu, tak je nezapomeňte 
sledovat třeba na TV Noe! 

Marta Sýkorová, Pavel Hurta, Nikola Balajková
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fOLKOVÉ VEČERy S KAPELOu bPT NA SOKO-
LOVNĚ V ŽELECHOVICÍCH S DESETILETOu 
TRADICÍ

Dne 25. 3. 2023 proběhl na sokolovně v  Žele-
chovicích již 14. folkový večer, který tradičně po-
řádá TJ Sokol Želechovice s  podporou obce, bez 
které by akci nebylo možno zajistit.

Hostem kapely B.P.T. byla kapela CHRPA z Chru-
dimi, která má v  repertoáru tradiční trampské 
písně. Příznivý ohlas diváků byl oceněním jejich 
produkce. Ve druhé polovině koncertu tak, jak už 
je zvykem, pokračovala skupina B.P.T.

Tradice folkových večerů začala v roce 2013, konkrét-
ně 5. 1., kdy hostem kapely B.P.T. byla přerovská skupina 

Špunt. Od té doby se představila celá řada folkových 
a  trampských hudebních uskupení z  celé republiky. 
O  tom, že akce tohoto typu mají úspěch svědčí i  ros-
toucí počet diváků, který již převyšuje stovku a sál bývá 
téměř zcela zaplněn. Rostoucí počet diváků a jejích pří-
znivé ohlasy jsou závazkem jak pro pořadatele, tak i ka-
pelu B.P.T. v této tradici pokračovat. Cílem je představit 
hudebníky prezentující převážně akustickou muziku jak 
začínajících, tak i známých kapel a muzikantů.

Na podzim letošního roku připravujeme k desá-
tému výročí již 15. folkový večer. Kdo bude hostem 
kapely B.P.T. a kdy přesně akce proběhne se včas 
dozvíte z plakátů i obecního webu. 

Pavel Nosálek

NAuČNÁ STEZKA
ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ 2023

V  jarních měsících letošního roku provedla 
skupina přátel naučné stezky kontrolu a  zároveň 
údržbu trasy. Ostříhali jsme bujnou vegetaci, která 
prorůstala do trasy a  taky často zakrývala barev-
né značení a  tím ztěžovala orientaci turistů. Tuto 
činnost obětavých občanů nejlépe dokumentuje 
přiložená fotografie. 

 
Bohužel ani v letošním roce se nám nevyhnula 

činnost vandalů, ba naopak mám pocit, že nám 
dorostla nová generace těchto ničitelů. V  březnu 
došlo k  fyzickému poškození kříže v  lokalitě Na 
Stráži nedaleko tabule č. 3. Nenechavci ukradli kor-
pus Krista a urazili betonový roh podstavce kříže. 
Taky bylo několik informačních tabulí poškozeno 
barvou, nebo použitím nevhodných nálepek.

 
Komentovaná procházka Naučnou stezkou 

Želechovice nad Dřevnicí se uskutečnila v  neděli 
18.6.2023. Účast byla rekordně vysoká, přišli turis-
té z oblasti Vizovic i Zlínska, bylo to celkem cca 80 
osob. Celou trasou nás provázel zajímavý komen-
tář v podání Pavla Hurty. U každé tabule byl krátký 
komentář o přírodě, krajině a zajímavostech, které 
jsme viděli. Prošli jsme katolický hřbitov a zmínka 
byla i o evangelickém hřbitově. Zastavení s mož-
ností občerstvení bylo na ranči u Robinsonek. Paní 
Halina Bílková nám udělala osvětu o možnostech 
jak pomáhat dětem v jejich mnohdy těžkých život-
ních situacích. Taky jsme se zastavili u zajímavého 
právě kvetoucího stromu Liliovníku tulipánokvě-
tého. 

 
Pan Hapal nás informoval o  dlouhověkosti to-

hoto druhu stromů. Turisty zvláště zaujal zajímavý 
květ ve tvaru tulipánu. No a Sousedíkova chalupa 
Ve Žlebě, to už je tradiční zastávka s občerstvením 
nejen v tekuté podobě. Ochutnali jsme zde skvělé 
dobroty od zkušených pekařek a  Ruda Sousedík 
povykládal, jak to bylo za války s  partyzány. Pan 
Jan Sousedík nám předvedl pomůcky pro chov 
včel včetně ochutnávky medu.

Vycházku jsme zakončili u  tabule č. 10 v místě 
zvaném Na Střelnici. Pan Radek Šarman spolu s tý-
mem spolupracovníků nám nabídl cigárka z udír-
ny, čepované pivo i nealko i nějaké pochutiny byly 
k dostání.

 
Celkově to bylo velmi vydařené odpoledne, tra-

sa byla dlouhá asi 9 kilometrů a  zároveň jsme se 
nenásilnou formou poučili o  historii i  zajímavos-
tech týkajících se Želechovic nad Dřevnicí.

Vladimír Balajka
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HASIČSKÁ POuť NA SV. HOSTýNĚ
V sobotu 29. dubna se někteří členové našeho sbo-

ru zúčastnili mezinárodní hasičské pouti na svatém 
Hostýně. Šlo o již XXVIII. ročník této věhlasné hasičské 
sešlosti. Před desátou hodinou se jednotlivé sbory za-
čaly řadit do slavnostního průvodu, který se posléze 
vydal k chrámu Páně v čele s vedením SH ČMS a jinými 
vzácnými hosty. Po mši svaté následovala volná zábava 
spojená s nákupem suvenýrů a poté odjezd domů.

HASIČSKÁ POuť NA PROVODOVĚ
V neděli 7. května se náš sbor zúčastnil každoroční 

hasičské pouti na Provodově. Jednalo se stejně jako 
na sv. Hostýně o již XXVIII. ročník. Po příjezdu proběhl 
zápis všech sborů, které na místo dorazily. Těsně před 
desátou hodinou jsme se začali řadit do průvodu. 
Když průvod došel ke kostelu, přivítal nás pan farář, 
který nás pak pozval na mši svatou. Zhruba po půl 11 
začala mše svatá i  s  požehnáním jednomu praporu. 
Poté jsme se všichni seřadili a vydali se až k hospůd-
ce pod kostelem, kde velitel místního sboru dobro-
volných hasičů, zavelel rozchod a my se rozešli najíst 
a odpočinout si.

VELKý DĚTSKý DEN
V sobotu 27. května se uskutečnil dlouho připravo-

vaný 2. ročník velkého dětského dne, který se konal na 
Střelnici v Želechovicích. Jako minulý ročník, tak i ten-
to, celkovou organizaci akce si vzaly na starost dvě 
členky našeho sboru – Ivča Hrazdirová, Verča Zicho-
vá. Přípravy tohoto ročníku probíhaly již rok dopředu 
před plánovanou akcí a nutno podotknout, že tento 
ročník byl ještě větší a  lepší než ten předchozí. Celá 
akce byla ve znamení Tlapkové patroly, tudíž i na mís-
tě se děti mohly vyfotit s maskoty v podobě Marshalla 
a Skye. Na místě bylo celkem 13 stanovišť, doprová-
zené ještě doplňkovými stanovišti jako byl například 
výtvarný koutek, virtuální realita nebo stánek sebeo-
brany. V průběhu celé akce mohly děti využít skákací-
ho hradu, malování na obličej, pletení copánků nebo 
se podívat na hasičskou techniku případně závodní 
auta. V průběhu celého dne také probíhal doplňkový 
program, tj. taneční vystoupení dětí z mateřské školy, 
základní školy, agility, ukázka sebeobrany, přetahová-
ní lanem, ukázka štafety dvojic mladých hasičů, pěno-
vá párty a další. Celou akci tento rok zakončilo letadlo 
s bonbony a skácení májky. Podle našich propočtů se 
celé akce zúčastnilo přes 500 dětí a na místě se vystří-
dalo 1500 – 2000 lidí. Velmi děkujeme všem 80 pořa-
datelům, kteří pomohli tuhle akci zorganizovat, a také 
všem sponzorům, kteří přispěli jak finančně, tak i ma-
teriálně. Samozřejmě nejde zapomenout na skvělého 
moderátora, který se do celé akce tak vžil, že večer 
nemohl ani mluvit. A velké dík patří také vám všem, 
kdo jste se přišli podívat a byli jste součástí této akce. 

OKRSKOVÁ SOuTĚŽ NA KLEČŮVCE
Sezóna odstartovala stejně jako jiné roky okrskovou 

soutěží. Ta se tento rok konala na Klečůvce. Ve 13 hodin 

vše začalo, a  to štafetami mladých hasičů a  štafetami 
4x100 metrů dospělých. Děti měly klasicky hydrantový 
nástavec. První běží až za kužel kapitán týmu, zpravidla 
ten nejrychlejší, pak vybíhají dva další, kteří roztáhnou 
hadici, tu připojí na hydrant a  pak k  natažené hadici 
připojí proudnici, dvojice oběhne kužel a  vrací se na 
start. Pak vybíhá druhá dvojice, která nejdříve oběhne 
kužel a poté odpojí proudnici z hadice a tu pak od hyd-
rantu a hadici smotá. Pro děti občas náročná disciplína, 
ale popraly se s ní statečně. Naši mladí hasiči se prali 
statečně, ale bohužel dostali nějaké trestné sekundy 
a skončili v této disciplíně poslední.

Štafeta mužů byla klasická 4x100 metrů, kdy prv-
ní v  pořadí proskakoval okno, druhý překonával ba-
riéru, třetí přenášel hasičák a  čtvrtý přeběhl kladinu 
a rozmotal a natáhl 2 štafetové hadice se štafetovou 
proudnicí. Zde jsme skončili na pěkné druhé pozici.

Dále pokračovaly útoky dětí. Našim se úplně ne-
podařilo kýblování, jelikož to byla jejich první soutěž, 
kde to dělali naostro, a tak skončili na pátém místě.

My jsme šli do útoku naplno. Bohužel po sestříknu-
tí terčů se nestopl čas, jelikož selhala časomíra. A tak 
jsme šli znovu. Na podruhé už náš výkon nebyl tak 
dobrý jako poprvé, ale i tak výsledný čas znamenal 1. 
místo v útocích.

Konečné pořadí se určovalo podle výsledků obou 
disciplín. Naši mladí bohužel skončili na posledním 
místě. Naši muži pak na skvělém 1. místě. Postup na 
okres jsme přenechali klukům z  Pasek, kteří sbírají 
cenné zkušenosti.

POHÁROVÁ SOuTĚŽ MLADýCH HASIČŮ NA ŽELE-
CHOVICKýCH PASEKÁCH

Předposlední květnovou neděli se naši mladí hasi-
či, a to konkrétně tým starších žáků, zúčastnili poháro-
vé soutěže na nedalekých Želechovických Pasekách. 
Lehce po 10. hodině byla soutěž zahájena nástupem. 
Jelikož jsme šli až později, sledovali jsme taktiku ostat-
ních týmů.

Náš pokus započal slibně, bohužel jsme měli menší 
časovou ztrátu při kýblování a sestřiku. To jsme ale bo-
hužel nevěděli, že nám v kádi spadl sací koš, a tak jsme 
byli rozhodčími obdarováni nepopulárním Nkem. Ne-
lámali jsme si hlavu, dali jsme si občerstvení a odjeli 
domů užít si slunnou neděli. I tak si kluci zaslouží po-
chvalu, protože jsou to stále jejich první soutěže, kde 
kýblují.

SOuTĚŽE GP
Na konci května jsme vyrazili na první letošní sou-

těž v rámci GP 8. okrsku na nedalekou Klečůvku. Je-
likož jsme v  tento den pořádali také dětský den na 
Střelnici, bylo to pro nás časově velmi náročné. V prů-
běhu dne jsme se rychle sešli a vyrazili na soutěž, kde 
jsme měli domluveno, že hned po příjezdu půjdeme 
na útok. Po příjezdu jsme si nachystali věci a hned se 
šlo chystat základnu a mohlo se jít na start. Po odstar-
tování jsme vyrazili k  pomocné základně, vzali věci 
a  vyrazili do útoku. Vše proběhlo bez nějakých vět-
ších problémů. Po odcvičení jsme sbalili věci a hned 
zase vyrazili zpět na Střelnici pomáhat na dětský den. 
Později jsme se dozvěděli, že nám náš výkon stačil na 
celkové 4. místo.

Další letošní soutěžní zastávkou byly Lužkovice. 
Jednak se tam konala od 10 hodin dětská soutěž a od 
13 hodin pak soutěž GP 8. okrsku.

Mladých hasičů bylo celkem 7 týmů a to 3 v kate-
gorii mladších a 4 v kategorii starších. My jsme měli 
zástupce v těch starších. Náš první pokus bohužel ne-
vyšel, jak bychom si představovali. Problém byl u kýb-
lování, které se děti teď nově učí a také na rozdělova-
či, kde byl kvůli zranění zástup. Po prvních pokusech 
jsme byli na posledním čtvrtém místě v naší kategorii. 

Jelikož ale bylo týmů celkem málo, bylo rozhodnuto 
již na nástupu, že se půjde na 2 pokusy, a to byla naše 
příležitost. Do druhého pokusu šly děti odhodlané 
svůj čas vylepšit a  zaútočit na příčku nejvyšší. Jejich 
snaha nepřišla vniveč a krásně provedeným útokem 
obsadili skvělou stříbrnou pozici. Útok se jim opravdu 
podařil a my jim gratulujeme!

Od 13 hodin pak začala soutěž GP. Trať byla náročná, 
a tak jsme v pátek přijeli radši na trénink. Jelikož naše 
soutěžní sestava byla jiná než obvykle, tak jsme měli 
trochu strach, ale nakonec kromě malého zaváhání se 
celý útok povedl na výbornou. Nakonec jsme obsadili 
krásné druhé místo stejně jako naši mladí žáci.

 
SOuTĚŽ MLADýCH HASIČŮ NA STŘELNICI

V sobotu 10. června se uskutečnil již 6. ročník na-
šeho Memoriálu Vladislava Žitného, soutěž mladých 
hasičů v požárním útoku pojmenovaná po významné 
osobě, která se našim dětem desítky let věnovala.

Dojelo k nám 10 družstev mladších žáků a 9 druž-
stev starších žáků. Konkurence byla velká, a  tak byli 
naši mladí hasiči celkem nervózní, což si vybralo svou 
daň během požárního útoku. Ze začátku vše klaplo na 
výbornou, ale pak se rozpojila proudnice na pravém 
proudu a  než se stihlo vše napravit utekla spousta 
času. To bohužel pro nás znamenalo umístění na kon-
ci výsledkové listiny.

Nakonec v  mladších žácích vyhrál tým Trnava "A" 
a ve starších žácích družstvo Želechovické Paseky.

Soutěž se povedla a  děkujeme všem týmům za 
účast a občanům za podporu našich závodníků.

Ing. Petr Hrazdira, Ivana Hrazdirová, Kryštof Balajka, 
Zdeněk Kűhr, Mgr. et Mgr. Veronika Zichová
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MLADÍ HASIČI
Venkovní aktivity jsme letos zahájili kvůli počasí až 

dva týdny po Velikonocích, a  to již tradičně úklidem 
odpadků podél cest na Pasekách. S  velkým nadšením 
se zapojili i ti nejmenší a celkem jsme nasbírali 4 pytle 
odpadků. Zároveň se konala brigáda a uklidili jsme celý 
areál výletiště. Hrabali jsme listí, uklízeli střechu a  vše 
jsme připravovali na nadcházející sezónu. Počasí bylo 
konečně nádherné a  den jsme mohli zakončit u  ohně 
při opékání špekáčků.

Jelikož nám další týden počasí, a  zdraví dětí, opět 
nepřálo, mohl se následující trénink konat až v květnu. 
Nicméně se vyplatilo počkat, protože jsme si mohli po 
dlouhé pauze rovnou vyzkoušet požární útok a připravit 
se na první akci letošní sezóny. Jednalo se o okrskovou 
soutěž, která proběhla 13.5. na hřišti na Klečůvce a děti 
své síly měřily v požárním útoku a štafetě dvojic. Za náš 
sbor se zúčastnilo družstvo mladších i starších žáků. Naši 
nejmladší zahájili sezónu obstojně a  jen těsně skončili 
na druhém místě. Starší, i přes drobnou chybu ve štafe-
tě, obsadili po požárním útoku první místo. 

První získané poháry děti navnadily ještě více a s jas-
ným cílem neustále zlepšovat své výkony jsme se těšili 
na další soutěž. Ta se konala v neděli 21.5. na Pasekách. 
Na domácí soutěž přijelo celkem 14 družstev v kategorii 
mladší a starší. I díky početnému publiku a podporou od 
blízkých rodinných příslušníků jsme dosáhli výborných 
výsledků. Loni na této soutěži naši mladší skončili na 5. 
místě, letos je dokázalo porazit pouze družstvo ze Štítné 
nad Vláří. Starší žáci předvedli bezchybný útok a těšili se 
opět z ocenění za první místo. 

Ihned další týden, v sobotu proběhla dopoledne na 
hřišti na Klečůvce soutěž mladých hasičů, kde jsme opět 
nemohli chybět. V kategoriích mladších žáků byly časy 
až neskutečně vyrovnané a  rozhodovaly setiny. Mladší 
děti si po dvou absolvovaných útocích odnášely nako-
nec další pohár za druhé místo, nicméně s časem opět 
lepším než na začátku sezóny. Tentokrát uteklo první 
místo i starším a trochu zklamaní obsadili místo druhé.

První soutěž v červnu se konala zase po roce v Lužko-
vicích, kde přijelo celkem 7 družstev z nejbližšího okolí. 
Vzhledem k tomuto nízkému počtu si naši mladší i starší 
mohli zkusit opět dva útoky. Po několika chybkách na-
šich starších to po prvním útoku nevypadalo moc dob-
ře, nicméně vše napravili v  druhém pokusu a  s  časem 
14, 87 se umístili na prvním místě tabulky. Mladším se 

sice opět nepodařilo dosáhnout na nejlepší umístění, 
nicméně pohár za druhé místo potěšil nakonec všechny. 

Další sobotu se konala soutěž v  Želechovicích na 
Střelnici. Zde se každoročně sjíždějí sbory ze širokého 
okolí a letos přijelo celkem 19 družstev. Starší předvedli 
opět skvělý útok a zaslouženě obsadili 1. místo s časem 
14,67. Mladší žáci měli tentokrát drobný problém na 
proudu a propadli se na 6 místo. 

Věříme, že i  v  nadcházejících soutěžích se dětem 
bude dařit minimálně stejně dobře jako doposud a na-
šim mladším přejeme, aby svůj výkon dotáhli až na vy-
toužené první místo.

Výkony našich družstev z Pasek můžete najít v podo-
bě fotek a  videa na nově vzniklé facebookové stránce 
www.facebook.cz/sdhpaseky 

Jana Kmecová a Robert Chmela 

SOuTĚŽNÍ DRuŽSTVA
Po dlouhé zimě se konečně rozběhl kolotoč hasič-

ských soutěží. A pro letošek s mnoha změnami. Z druž-
stva MH se přesunulo do družstva dospělých 9 členů. 
Proto jsme se rozhodli letos nasadit v  GP VIII. okrsku 
dvě družstva. Jako první se konala okrsková soutěž na 
Klečůvce, kde jsme vyslali právě mladé družstvo. Kluci 
předvedli druhý nejrychlejší útok, ale bohužel se stala 
chyba ve štafetě, a  nakonec z  toho bylo 4.místo. Kluci 
jsou ale soutěživí a  jeli i  na okresní soutěž. Ke štafetě 
4x100 metrů a  požárnímu útoku se přidala disciplína 
100 m s překážkami jednotlivců. V každé z disciplín se 
drželi na předních pozicích a po sečtení trestných bodů 
to vyšlo na krásné 4.místo ze všech týmů celého okre-
su, kdy jim pódiové umístění uteklo na požárním útoku 
o pouhé dvě setiny sekundy. A jelikož jsou kluci (a jed-
na holka) ve věku 15-18 let, na okresní soutěži cvičili 
i v kategorii dorostenců. Bohužel v okrese jiné družstvo 
dorostu není, neměli se s kým porovnat. Proto postou-
pilo do krajského kola. Tam jim přibylo alespoň jedno 
družstvo z  Oznice. Zkušený tým zvítězil, naše mládež 
skončila druhá. I tak jim patří veliké díky za reprezentaci 
sboru. Díky patří také našemu pokladníkovi Tomáši Ma-
laníkovi, který se ujal družstva dorostu a trénuje je. Na 
konci května se rozběhl seriál GP, jako vždy na Klečův-
ce. Do soutěže jsme šli s dvěma týmy. Muži „A“ skončili 
po pěkném útoku na druhém místě. Béčko sestavené 
z mladých hasičů a doplněné o zkušené matadory, bralo 
po hezkém výkonu 3.místo. Seriál soutěží GP pokračoval 
hned následující sobotu v  Lužkovicích. Áčko tentokrát 
nechalo všechna družstva za sebou a zvítězili. Béčko by 

skončilo na místě druhém, bohužel smolná chyba zna-
menala N. Seriál GP bude pokračovat soutěžemi v Po-
lichně, Lípě, na Pasekách a v Želechovicích. Doufejme, 
že se nám i nadále bude dařit.

Další letošní novinkou je nově vznikající družstvo 
žen. Prozatím je v  týmu 8 členek, jedná se převážně 
o maminky dětí z družstva mladších, které si také chtěly 
vyzkoušet trénink. Ihned po první tréninku se s velkým 
odhodláním rozhodly, že do toho půjdou naplno a rády 
by si letos vyzkoušely i nějakou soutěž.

Martin Rakušan

KuLTuRNÍ AKCE - SDH PASEKy
V pátek 16.6. 2023 jsme uspořádali zábavu s kapelou 

SKARLET ROCK a SECOND HAND - KABÁT revival. I přes 
nevelkou návštěvnickou účast se akce povedla a hosté 
se bavili u kvalitní rockové hudby.

 
Program na léto:
22.7.2023 - viCToRia REGia - poslechově taneční večer
5. 8. 2023 - Hasičská soutěž  GRanD PRiX Paseky, kde 
v podvečer vystoupí NÁŠ POZDNÍ SBĚR 
Přijďte si za námi opět poslechnout, zazpívat i zatanco-
vat ...

Můžete se těšit na známé písně českých interpretů 
a  kapel ze šedesátých až devadesátých let, pár světo-
vých evergreenů, něco country písní, trampské melodie, 
jakož i na výborné kytarové instrumentálky....

A prázdniny zakončíme 25.8.2023 mladou začínající 
kapelou z Želechovic nad Dřevnicí NIEMANDI.

3. I  letos budeme tradičně provozovat letní výčep /
pá-ne/ s nabídkou pizzy a jiných dobrot.

Srdečně zveme spoluobčany na naše plánované 
akce, nebo jen tak se přijít osvěžit v nadcházejících let-
ních dnech.

S pozdravem Marek Kobliha, kulturní referent
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Vážení spoluobčané srdečně vás zdravím 
jménem mysliveckého spolku Želechovice 
nad Dřevnicí. V  první řadě chci poděkovat 
všem soukromým zemědělcům, kteří s klad-
ným vztahem k přírodě přistupovali k letošní 
senoseči zodpovědně. Zachránili životy mla-
dých srnčat, která se po narození skrývala ve 
vysoké trávě. Současná moderní technika, 
kdy secí lišta má šířku až 12 metrů sice uleh-
čuje lidskou práci, ale co se skrývá ve vysoké 
trávě nemá šanci přežít, to se týče hlavně 
mladých srnčat, která jsou čerstvě narozená 
a odstavená matkou ve vysoké trávě. V pří-
padě nebezpečí se co možná nejvíc přikrčí 
k  zemi, jak jim to káže přirozený instinkt, 
kdy se tak chrání před predátorem. Rovněž 
patří poděkovaní všem, co se podíleli na 
vyhánění, nebo někdy dokonce vynášení 
srnčat před nasazením zemědělské techniky 
a senoseči. Výše uvedená činnost je sice ná-
ročná, ale alespoň z části přispívá k záchra-
ně srnčat. Vzhledem k  tomu, že v současné 
době jako nejúčinnější, dle zjištění v  rámci 
celé České republiky, se jeví použití dronu 
s termokamerou. Pořízení takovéhoto dronu 
by náš myslivecký spolek vyšlo na několik 
stovek tisíc korun, což si vzhledem k finanč-
ní situaci našeho spolku nemůžeme dovolit. 
Velice nás to mrzí, a  proto oceňujeme váš 
přístup před provedením senosečí na lou-
kách kolem obce. 

V  tomto období, kdy je čas odpočinku 
a  užívaní si letního počasí, myslivci našeho 

spolku nezahálí a  již se připravují na zimní 
období, a  to hlavně zajištěním kvalitního 
sena a sušením takzvané letniny, kdy se vět-
šinou jedná o sušení mladých výhonků ma-
liny. V rámci brigádnické činnosti provádíme 
budování a  opravu mysliveckých krmných 
zařízení, obnovu a  doplnění slanisek volně 
přístupných v  přírodě, která probíhá v  těs-
né spolupráci s  panem Ing. Františkem Vy-
oralem odborným lesním hospodářem pro 
obec Želechovice nad Dřevnicí, kterému chci 
poděkovat za jeho kladný přístup k přírodě 
a volně žijící zvěři v okolí naší obce. Poděko-
vání patří také vedení obce, kdy se změnil 
přístup spolupráce s  činnostmi a  aktivitami 
našeho spolku. 

 
Před měsícem se nám podařilo vypustit 

na vodní plochu v katastru naší obce 50 ks 
mladých kachen divokých u kterých probíhá 
z naší strany přikrmovaní až do doby, než se 
adaptují na prostředí, ve kterém se nachází. 
Do měsíce dojde pořízení 50 ks kuřat bažan-
ta obecného, která budou na podzim rovněž 
vypuštěna do volné přírody. 

Závěrem vám všem, milí spoluobčané, 
přeji klidné a pohodové prožití krásných slu-
nečních letních dnů. 

S pozdravem myslivosti zdar,
předseda mysliveckého spolku Želechovice 

nad Dřevnici, Ing. Valko Marián

VĚKEM ZRALÍ NA PASEKÁCH NEZAHÁLÍ 
Na Pasekách se znovuobnovilo působe-

ní dřívějšího klubu důchodců. Pro zájem 
o  účast v  tomto aktivním uskupení se sní-
žil věk účastníků a  říkáme si „věkem zralí“. 
Scházíme se každou první sobotu v  měsíci 
v místnosti hasičárny na Pasekách. A pokaž-
dé máme nabitý program. 

V březnu nás paní Kučerová učila péct tru-
bičky a pánové nakládali utopence. O měsíc 
později jsme se pak od paní Maloňové při-
učili tvoření velikonoční výzdoby a  o  dvě 
generace mladší Pepinka nás učila vítězný 
sladký štrůdl. Program pro mužské osazen-
stvo byl v pletení tatarů a všichni jsme oko-
štovali těch utopenců, co se měsíc předtím 
naložily. V květnu jsme se pak od paní Chyti-
lové učili péct koláčky. A od června pak díky 
paní Vajdákové umíme napéct aj věnečky. 
Jsou to zkušenosti a  vědomosti k  nezapla-
cení. Všechno si pod vedením „mistrových“ 

prakticky vyzkoušíme, včetně přípravy těsta. 
Takže někdy je to učení na dvakrát – jednou 
na zamísení a pak na pečení, ale stojí to za 
to. Ty letité zkušenosti máme možnost pře-
vzít a vyzkoušet to, do čeho bychom se jinak 
nepustili v obavě, jestli to zvládneme. Každá 
z „mistrových“ je vždy dokonale připravená. 
Od receptu, dokonalého odvážení surovin, 
náčiní a hlavně rad za kterými jsou roky zku-
šeností. Navíc nás to baví a chutná, protože 
všechno, co upečeme pak společně sníme. 
O zábavu taky není nouze. Takže děkujeme 
všem „mistrovým“ za to, co nás naučily a také 
za jejich trpělivost. 

V  červenci nás čeká výlet na Ploštinu. 
V zásobníku akcií jsou další vaření, výlety, di-
vadlo, povídání, muzika, trhy, kurzy, vše od 
místních. Věkem zralí prostě žijí a  má-li ně-
kdo další chuť se k nám připojit, bude vítán. 
Nudit se určitě nebude.

Eva Štauderová
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VĚDECKÁ KONfERENCE PRO ŽÁKy – ŘEČNÍKEM 
NA ZKOuŠKu

V  pátek 26. května se dvě skupiny našich žáků 
zúčastnily Konference pro žáky, kterou pořádala již 
podruhé po „pauze covidové“ Fakulta humanitních 
studií Univerzity Tomáše Bati. Účast prezentujících 
byla opět hojná, i  proto nás těší, že naši zástupci 
nezapadli.

Žáky a  jejich doprovod nejprve v  aule přivítal 
děkan UTB Mgr. Libor Marek. Ocenil kromě jiného 
také ochotu škol žáky při přípravě příspěvků pod-
pořit a na konferenci je vyslat. Poté již začalo celé 
„řečnické klání“. Přihlášené příspěvky byly rozdě-
leny do 4 tematicky spojených sekcí, v každé sekci 
zasedla porota z  pracovníků univerzity pověření 
komentováním a  hodnocením příspěvků. Paleta 
témat byla skutečné pestrá: Použití AI k  vytváření 
obrázků, Sociální sítě, Tornáda, Dobývání vesmíru, 
Hledání detektorem kovů, Kořeny války v Tichomo-
ří, Violoncello, Kardiochirurgie – akutní infarkt myo-
kardu, Morče a jeho svět… A pak že děti nic nebaví, 
o nic se nezajímají… 

Želechovice prezentovaly dvě skupiny: trojice 
Pavla Červenková, Adéla Polepilová a Matej Kulička 
připravila pod odborným dohledem paní Michaely 
Bařinové prezentaci První pomoc ve škole, kterou 
doplnila videy ze školního prostředí – Pavla a Ma-
těj se budou tématu zdravotnictví věnovat i nadále 
na střední škole. Čtveřice Anna Minaříková, Nela 
Hlavičková, Nikol Drgová a  Karolína Chovančíko-
vá prezentovala anketu Dovolená, která částečně 
vznikla jako úkol do hodin českého jazyka. Děvčata 
natočený materiál originálně sestříhala a  doplnila 
o vtipné scény a hlášky ze známých filmů. Obě pre-
zentace byly neotřelé a inovativní, dobře technicky 
i odborně zpracované, což kvitovala i porota.

 
Žáci nejvíce ocenili možnost prezentovat svou 

práci v cizím, objektivním prostředí, neocenitelnou 
zkušeností je také společná práce na tématu a zvlá-
dání stresu. Cennější než drobné propagační před-
měty a občerstvení je možnost ukázat svou práci, 
podívat se, čím se zabývají děti na jiných školách, 
načerpat inspiraci, zažít podporující atmosféru 
a pocit vlastní důležitosti a kompetentnosti.

Děkujeme organizátorům za skvělý nápad 
a  doufáme, že konference se stane stabilním bo-
dem našeho školního plánu!

Za podpůrný tým
Jana Hrubá, Iveta Pstronková

ŠKOLy V PŘÍRODĚ 
Na konci školního roku se většina tříd prvního 

stupně zúčastnila školy v přírodě. Některé třídy jely 
na horskou chatu Portáš, která se nachází v  pře-
krásném prostředí zelených lesů uprostřed Javor-
níků. Jiné třídy odjely na Březůvky. Všechny třídy 
trávily hodně času venku, v lese, hrály spoustu za-
jímavých her. Někdo stavěl domečky lesním skřít-
kům, někdo hledal poklad, dováděl na karnevale, 
jiní stříleli z  luku, jezdili na buginách nebo na ko-
ních. Také se řešily šifry, vnímal svět všemi smysly. 
Nechyběly procházky do okolí s poznáváním rostlin 
a orientací v krajině. Řada aktivit byla zaměřená na 
týmovou spolupráci. Nesměl chybět táborák s opé-
káním špekáčků a stezka odvahy. Počasí přálo všem 
třídám a děti se domů vrátily s nezapomenutelný-
mi zážitky.

 

AbSOLVENTSKý VEČER 2022/2023
Stalo se hezkým zvykem, že žáci 9. ročníku se 

koncem svého posledního školního roku setkají 
s rodiči a učiteli na neformální půdě, kde zhodnotí 
své působení na základní škole a zvesela se rozloučí 
s povinnou školní docházkou. Letos se absolvent-
ský večer konal v pátek 9. června 2023 v Kulturním 
domě ve Vizovicích. 

Pro zpestření programu žáci absolvují výuku 
tance a  společenské etikety. Letos se výuky ujal 
pan David Voráč z Dance Studia Starlight ze Zlína 
a ujal se jí více než zdařile. V 10 lekcích se žáci nau-
čili dvorně vyzvat své partnerky k tanci, zvládli wal-
tz, tango, jive, polku a další tance, jejichž ovládnutí 

patří do breviáře společenského kultivovaného člo-
věka, byli poučeni o dvorném chování i vhodném 
oblečení a  doplňcích. Výuka probíhala ve školní 
tělocvičně v  přátelském a  velmi disciplinovaném 
duchu, však také rodiče byli výsledkem mile pře-
kvapeni. Bdělými pozorovateli pokroku tanečníků 
byli jejich učitelé, kteří leckdy zaskočili za chybějící-
ho partnera, přidali své postřehy a povzbudili zpo-
čátku ostýchavé dvojice.

Celý večer byl po přivítání paní ředitelkou za-
hájen slavnostní polonézou, následovaly ukázky 
vybraných tanců, tanec s rodičem, šerpování s pro-
slovy třídních učitelů, vystoupení profesionálních 
tanečníků a volná zábava, která v družném duchu 
probíhala až do půlnoci. Taneční parket zaplnili 
žáci, rodiče i učitelé, hrála se hudba vybraná žáky… 
Překvapením pro přítomné bylo vystoupení žáků 
s akrobatickými prvky, jehož choreografii sami vy-
mysleli a secvičili. Večer plný emocí decentně a pří-
jemně moderoval sám taneční mistr, který byl svým 
žákům vekou oporou a  možná největším fanouš-
kem. K  dispozici byl fotokoutek vkusně vyzdobe-
ný v „měsíčním a  obláčkovém“ duchu a  zásobený 
mnoha rekvizitami. Celé aranžmá ve stylu hvězdné 
noci navrhli sami žáci, v hodinách výtvarné výcho-
vy si potřebné dekorace také vyrobili. 

 
Děkujeme za nedocenitelnou organizační po-

moc SRPŠ, které zajistilo bufet, školní jídelně za 
přípravu lahodných večeří i  drobného občerstve-
ní, fotografům, hostům z  řad rodičů, příbuzných 
i zástupců obce, kteří silný ročník našich deváťáků 
přišli podpořit. 

HuRÁ MÁME SVÁTEK!!!
A proto rychlostí blesku na školní hřiště . . .
Je čtvrtek 1.6. a my si to užijeme!
Po celé ploše sportovního hřiště byly nachystány 

pohybové aktivity, které děti s nadšením plnily. Na-
příklad skok přes švihadlo, probíhání opičí dráhou, 
střelba na cíl, jakož i další závodivé hry upřednost-
ňující vytrvalost, přesnost a  soustředěnost. Za vý-
kony byly děti odměněny žetonky v hodnotě jedna 
až tři koruny. Za ně si poté nakupovaly sladkosti 
a různé jiné drobnosti. Naši malí závodníci vykou-
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pili celý krámek a v utrácení peněz by pokračovali 
klidně i dál, ale již bylo vyprodáno.

Krásné počasí pomohlo vytvořit velmi nádher-
nou atmosféru. 

Sabina Holeňáková, Hana Marková, vychovatelky 
školní družiny

NAuČNÁ STEZKA SE SKŘÍTKEM fOuSÁČKEM
V  pátek 26.5. byla pro děti připravena naučná 

stezka, která vedla napříč školním sadem. Hrát si 
a bavit se je vždy zábavné, ale mnohdy i poučné. 
Děti ze všech pěti oddělení školní družiny si vy-
zkoušely a  porovnaly svoje vědomosti. Celkem 
sedm složitějších úkolů, týkajících se života v lese, 
umístěných na kmenech stromů, lákalo skupinky 
dětí k bezchybnému řešení.

Po ukončení soutěže následovalo vyhodnocení 
a odměnění všech skupinek.

Děti, děkujeme za krásné odpoledne.

Tereza Galandrová, Hana Marková, vychovatelky 
školní družiny

bĚHEJ… SKÁKEJ… LEZ… TO JE SPARTAN!
Nejzábavnější překážkový běh pod názvem 

SPARTAN se stal na naší škole tradicí měsíce června. 
Ve spolupráci se Spartan Training Group Holešov 
si děti všech věkových kategorií v prostředí školní 
zahrady a hřiště proběhly trať v délce zhruba 1 km, 
vyzkoušely si nejrůznější překážky, ať už přírodní, 
nebo uměle vytvořené. Mezi největší lákadla pro 
děti patří neodmyslitelně bláto a vodní skluzavka.

 
 V letošním ročníku si kromě našich dětí trať vy-

zkoušeli i  závodníci z  okolních škol. Tento typ zá-
vodu byl součástí celoroční soutěže Podřevnické 
sportovní ligy, která je organizovaná pro mladší 
a starší žáky/žákyně v našem regionu.

Bylo úžasné vidět 170 nadšených závodníků, kte-
ří si v  cíli cinkli do zvonečku. Byl to krásný závod, 
plný adrenalinu, dřiny a skvělé zábavy.

 
Těšíme se na Vás opět za rok!

Michaela Bařinová, za Školní sportovní klub
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Začalo jedno z  nejkrásnějších ročních období. 
Venku je příjemné počasí, všechno roste, kvete 
a probouzí se k životu. V naší Mateřské škole se ne-
nudíme a stále něco podnikáme.

TyGŘÍCI V KRAJSKÉ KNIHOVNĚ
Dne 23.5.2023 se třída předškoláků ze třídy Tyg-

říků vydala do Krajské knihovny Františka Bartoše 
ve Zlíně. Strastiplnou cestu autobusem nakonec 
napravil bezvadný program, který byl pro naše 
předškoláky nachystán od skvělé paní knihovnice. 

Program byl na míru sestaven dětem, které se 
příští rok stanou velkými školáky a  naše děti jej 
zvládly na jedničku s hvězdičkou. Po skončení pro-
gramu jsme si společně venku dali svačinku a  jeli 
zpátky do naší mateřské školy.

VySTOuPENÍ TyGŘÍKŮ NA DĚTSKÉM DNI
Již druhým rokem nás oslovili místní hasiči, aby-

chom vystoupili na dětském dni v Želechovicích na 
střelnici. Událost byla veliká a  sjely se zde rodiny 
i z vedlejších obcí. Třída Tygříků si připravila taneč-
ky na písně z muzikálu Rebelové a vše se podařilo 
na jedničku. Po výkonu děti čekala odměna v po-
době nejrůznějších aktivit a soutěží, které byly pro 
návštěvníky dětského dne připraveny. 

bESÍDKA SOVIČEK
Dne 10. 5. 2023 se ve třídě Soviček uskutečnila 

besídka ke Dni matek, která vykouzlila úsměv na 
tváři nejenom maminkám, ale i ostatním rodinným 
příslušníkům, kteří se přišli na své děti podívat. 

Děti na besídku téměř měsíc pilně trénovaly 
a musíme říct, že se jim vystoupení velmi povedlo. 
Děti si natrénovaly nejenom několik básní či písní 
s pohybem, ale také tanec a hudební pohádku. 

 
bESÍDKA VEVEREK

Děti ze třídy Veverek si besídku pro své maminky 
nacvičily na 16.5.2023. Vystoupení se skládalo z po-
hádkových písní, tanečků a básniček. Všechny ma-
minky byly na své děti právem hrdé a poděkovaly 
dětem krásným potleskem.

 
DEN MATEK u OPIČEK

Děti ze třídy Opiček oslavily svátek maminek po-

někud netradičním způsobem. Pozvaly jsme rodiče 
našich malošků do školky na tvořivé odpoledne, pro 
které jsme připravily spoustu aktivit. Rodiče, prarodi-
če nebo i starší sourozenci si s dětmi vyzkoušeli, jaké 
činnosti realizujeme v rámci edukačních bloků, pro-
hlédli si prostory a vybavení naší třídy a také pomá-
hali dětem s výrobou dárečku určeného maminkám.

DEN DĚTÍ – bRDÍK Z bRDÍKOVA u NÁS V MŠ
K příležitosti oslavy Dne dětí k nám v pondělí 29. 

5. 2023 do mateřské školy zavítal klaun Brdík z Brdí-
kova, který se postaral o dopolední program plný 
legrace. Společně jsme si zazpívali veselé písničky, 
zatancovali jsme si a  některé děti předvedly své 
znalosti z  anglického jazyka při opakování barev. 
Klaun do svého představení zapojil i paní učitelky 
(jako např. své asistentky nebo účinkující v  sou-
těži). Největší radost však děti měly z  bublinkové 
show. Klaun vytvořil obrovské bubliny, které vítr 
rozfoukal po zahradě a děti se je snažily pochytat. 
Na závěr děti dostaly dárky z modelovacích balón-

ků. Děkujeme Brdíkovi za zpestření dne a budeme 
se těšit na další návštěvu.

Poslední červnové dny nás ještě čeká výlet dětí 
do KovoZoo ve Starém Městě a  loučení s  našimi 
předškoláky. Poté si už budeme užívat letní lenoše-
ní a pohodové, slunné prázdniny.

Kolektiv MŠ
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Se školním rokem se žáci ZUŠ Morava loučili na 
několika závěrečných besídkách. Vystoupení men-
šího rozsahu probíhala v učebnách ZŠ a v koncert-
ním sálku ZUŠ Morava ve Zlíně. Velké koncerty se 
pak odehrály v sokolovně v Želechovicích a v Lípě. 
Zatímco v Lípě jsme zahráli z velké části na lidovou 
notu, v  Želechovicích to rozbalili žáci populárního 
zpěvu, bicích nástrojů a  další. Zároveň zde žákyně 
Ludmila Večeřová završila své sedmileté studium 
v  ZUŠ Morava absolventským vystoupením, a  to 
hned ve 2 předmětech - ve hře na klavír a v popu-
lárním zpěvu. Moc gratulujeme a  přejeme hodně 
dalších úspěchů! Na obou koncertech se představil 
i výtvarný obor prostřednictvím výstavky svých pra-
cí. Děkujeme všem, kteří přišli podpořit naše mladé 
umělce. Moc se těšíme na stávající i nové žáky v září 
2023 a přejeme všem příjemné léto. 

Mgr. Jitka Rafajová
vedoucí pobočky ZUŠ Morava

v Želechovicích nad Dřevnicí
e-mail: rafajova@zusmorava.cz

mobil: 720 978 708



 POHYBOVÉ HRY, ŘÍKANKY A TVOŘENÍ  

Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a jŽ e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j

 Raníček
2 0 2 33

21

Úterní dopoledne v malé tělocvičně školy patřily 
mimo jiné i Raníčku, klubu maminek s dětmi od 1 
do 3 let. Během školního roku jsme se zde scháze-
li pravidelně, a téměř pokaždé v hojném počtu. Po 
krátkém úvodu, kde si zpíváme, říkáme básničky si 
děti mohou volně hrát, někdy také tvoříme - maluje-
me, tiskáme s razítky či drobně tvoříme. Během roku 
jsme s dětmi podnikli i pár výletů, např. do Lojzíkovi 
herničky na Filmových ateliérech nebo jsme si užili 
dopoledne v rámci Filmového festivalu. 

Díky aktivní činnosti některých maminek Raníček 
získal dotaci, ze které mohly být pořízeny další hrač-
ky. Nově si tak děti mohou hrát třeba s kuchyňkou 
nebo různými montessori pomůckami. 

Raníček během letních prázdnin fungovat nebu-
de, na všechny se budeme těšit zase od září. Den 
a čas bude upřesněn ke konci letních prázdnin na 
facebookové skupině Raníčku a také na informační 
tabuli vedle obecního úřadu.

Lenka Čelůstková a Kateřina Pantálková
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STRÁŽ

V poslední době jsem byl z  několika stran 
požádán o  opětovné připomenutí významu 
lokality na „Stráži“ a zde stojícího kamenného 
kříže. Na toto téma již bylo na stránkách zpra-
vodaje uvedeno mnohé, zejména v souvislosti 
s rekonstrukcí v roce 2012. Avšak souhlasím, že 
bude po čase opět vhodné podrobněji objas-
nit historické souvislosti a  účel, kterému toto 
krásné místo sloužilo v  dobách nedávných 
i těch dávno zapomenutých.

Podíváme-li se na mapu, zjistíme, jak blízko 
se naše obec nachází hranici se Slovenskem, 
dříve tedy s  mocnými Uhrami. Právě z  této 
východní strany byla Morava v  minulosti po 
dlouhá staletí ohrožována. Ať už to byli Tataři, 
Turci, Kuruci či uherší povstalci, vždy se jedna-
lo o  nesmírně kruté a  krvavé nájezdy těchto 
divokých hord. Vládci Českých zemí se tedy 
snažili dostatečně zabezpečit naše pohraničí. 
Vznikala tedy pevnostní města jako Strážnice, 
Uherské Hradiště či třeba hrad Brumov. Také 
samotní obyvatelé našeho chudého kraje se 
tomuto nebezpečí dokázali přizpůsobit a ales-
poň částečně se na ně připravit. V dobách vpá-
dů z východu byli schopni velmi rychle sbalit 
nejnutnější živobytí, děti a dobytek a skrýt se 
v  okolních horách, často i  po delší dobu. Tak 
tomu bylo například i  na blízkém Slavickém 
kopci, čemuž jsme věnovali také samostatný 
článek. Jak však zavčasu blížící se nepřátelské 
armády či dobyvačné tlupy odhalit a upozor-
nit na ně veškeré obyvatelstvo? Víme, že na 
pohraniční Beskydy a Bílé Karpaty byli dosaze-
ni strážci, tzv. portáši, kteří měli za úkol chránit 
valašské území a v případě blížícího se nebez-
pečí obyvatele varovat, třeba zapalováním 
vysokých vater na vybraných kopcích. Jedním 
z nich byla i, jak vyplývá ze samotného názvu, 
hora Vartovna. Pokud lidé spatřili dým z těchto 
ohňů, rozezněly se zvony kostelů a zapalovány 
byly také připravené hranice ve vzdálenějších 
místech. Jedním z nich byla i naše hora Stráž, 
jejíž jméno vzniklo právě plněním zmíněného 
účelu. Ze Stráže je nejen velmi dobře vidět na 
Vartovnu, dnes osazenou turistickou rozhled-
nou, ale dým odsud stoupající byl zřetelným 
varováním pro všechny obyvatele původní že-
lechovické farnosti, tedy Želechovic, Lužkovic, 
Lípy, Příluku, Klečůvky, Jaroslavických Pasek 
i Zádveřic. Toto byl tedy první ze tří významů 
této lokality. 

Druhou podstatou byl spíše charakter duchov-

ní, i když zároveň spjatý s potřebou hmotného 
zabezpečení. Dnešní člověk si to již stěží uvě-
domuje, ale pro naše předky bylo zcela zásad-
ní otázkou přežití, jaká bude úroda v  daném 
roce a jak se ji podaří sklidit a uložit do sklepů 
a stodol. V letech vytrvalých deštů, holomrazů, 
povodní či sucha trpělo obyvatelstvo hlado-
mory a epidemiemi nemocí. Zimy po takových 
časech byly velmi kruté a vyžádaly si své četné 
oběti. Proto chodili z  jara lidé v  procesích do 
polí prosit za úrodu a po úspěšné sklizni za ni 
zase děkovat. Vybráno bylo zpravidla místo 
v kopcích v blízkosti kostela, v našem případě 
tedy opět hora Stráž.
Podíváme-li se do II.vojenského mapování 
z  první poloviny 19.století, najdeme v  tomto 
místě vyznačený kříž, tehdy pravděpodobně 
dřevěný. Z roku 1906 se nám dochovala věno-
vací listina, ve které se dočítáme o daru rolníků 
Františka Špendlíka a  Jana Žaludka, kteří ne-
chali vlastním nákladem postavit kříž nový, ka-
menný a navíc uložili kapitál na budoucí údrž-
bu, což byl v té době běžný postup. Kříž sloužil 
svému účelu a k tomu se u něj zastavovaly po-
hřební průvody z  lipských Pasek. V  dřívějších 
dobách, pokud zemřel člen rodiny, bylo jeho 
tělo vystaveno v domácnosti, zapáleny svíčky 
a pozůstalí i sousedé a přátelé se k němu cho-
dili modlit. Když nastal čas pohřbu, dostavil se 
i  farář s  kostelníkem a  ministranty a  z  domu 
zemřelého pak vycházel pohřební průvod do 
kostela. Postupem času, jak lidí přibývalo a far-
nost se rozrůstala, setkával se farář s průvodem 
někde napůl cesty, kde byl povětšinou vztyčen 
kříž. A tak zůstaly kříže rozprostřeny na všech-
ny strany od želechovického kostela, na ulici 
Přílucké, na Výpustě, na návsi v  Lužkovicích 
i v Lípě. Pro Pasekáře, zejména ty lipské, sloužil 
k tomuto účelu právě kříž na Stráži, což je jeho 
třetí význam v našem povídání. 

Zubem času však začal chátrat a  v  70. letech 
byl povalen vandaly. Zůstalo z něj pouze torzo 
podstavce zarostené v křoví, které desítky let 
čekalo na svou obnovu, které se v  roce 2012 
zhostila skupina nadšených dobrovolníků. Po-
pis jednotlivých pracovních etap na stránkách 
našeho zpravodaje detailně popsala tehdejší 
místostarostka Pavla Paprčková. S  iniciativou 
k tomuto dílu se na obec obrátili pánové Petr 
Pulkrábek, Adam Pulkrábek, Miloslav Hlavička, 
Jaroslav Šopík a Vojtěch Londýn. Podle dohle-
daných dobových fotografií bylo rozhodnuto 
o obnově této sakrální památky co nejvěrněji 

své původní podobě. Jan Pešl se svou techni-
kou zajistil vyčištění lokality od křovin a nále-
tových dřevin včetně odvozu a  poštěpkování 
tak, že zde po obou stranách torza podstavce 
zůstaly pouze dvě vzrostlé lípy.  Již v této fázi 
sem byla nainstalována lavička, která bude 
sloužit k  odpočinku a  potěšení z  výhledu do 
malebného údolí řeky Dřevnice a na protileh-
lý hřeben Hostýnských vrchů. Podstavec byl 
vztyčen za pomoci auta s  rukou Jana Ševčíka 
a  postupně byl doplňován o  nově vyrobené 
chybějící části. Střed a  vlastní kříž byly odlity 
do Ladislavem Zichou připravené formy z be-
tonové směsi a následně povrchově ošetřeny 
Radkem Šarmanem tak, aby působily dojmem 
přírodního kamene. Nakonec pak sem byl 
upevněn kovový korpus Kristova těla. Miloslav 
Hlavička vyrobil plot kolem kříže a celý projekt 
řídil a  koordinoval Stanislav Pištěk. Veškeré 
zednické práce s opravdovým zaujetím zajišťo-
val Antonín Špendlík. Kameníci bratři Světlíko-
vi ze Zádveřic nakonec do nové žulové desky 
vytesali původní nápis: „Pochváleno buď nej-
sladší jméno Ježíš a Maria. 1906. Obnoveno LP 
2012.“ Celé dílo pak bylo slavnostně požehná-
no P. Lubomírem Vaďurou za krásného sluneč-
ného počasí v sobotu 6. října 2012. Přítomno 
bylo přibližně 50 lidí, zahrála dechová hudba, 
zazpívala místní schola a starosta obce Michal 
Špendlík připomenul historii kříže a poděkoval 
všem, kdo se na jeho obnově podíleli. 

Od té doby slouží opravený kříž jako místo 
krátkých pobožností, cíl křížových cest i  pro 
soukromé modlitby poutníků. Každý pak má 
možnost posedět na lavičce, odpočinout a užít 
si pohled do okolní krajiny. V  rámci vybudo-
vání želechovické naučné stezky sem byla in-
stalována informační tabule třetího zastavení, 
která připomíná historii a  význam lokality na 
Stráži i kříže samotného. Také skauti v blízkos-
ti pořádají táboráky a  v  létě zde i  přespávali. 
V poslední době se však objevily i projevy van-
dalismu. Ulomen byl jeden z rožků podstavce 
a  litinový korpus Krista byl nejprve poškozen 
a poté zcela odcizen. Věřím, že se v brzké době 
podaří společnou snahou obce, farnosti, přátel 
naučné stezky i dalších dobrovolníků vše opra-
vit a vrátit do původního stavu.

Pavel HURTA
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SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

4. 1. 18. 1. 1. 2. 15. 2. 1. 3. 15. 3. 29. 3. 13. 4. 26. 4.

10. 5. 24. 5. 7. 6. 21. 6. 5. 7. 19. 7.  2. 8. 16. 8. 30. 8.

13. 9. 27. 9. 11. 10. 25. 10. 8. 11. 22. 11. 6. 12. 20. 12.

Sáčkový 
SVOZ 
PLASTŮ

2. 1. 30. 1. 27. 2. 27. 3. 24. 4. 22. 5. 19. 6. 17. 7. 14. 8.

11. 9. 9. 10. 6. 11. 4. 12. 1× měSíčně - Svoz plastů v letošním roce ve vybraná PonDělí

Sáčkový 
SVOZ 
PAPÍRU

26. 1. 23. 3. 18. 5. 13. 7. 7. 9. 2. 11. 28. 12.

1× za 2 měSíCE - Svoz papíru v letošním roce ve vybrané čTvRTky

Mobilní svozy 22. 4. 10. 6. 16. 9. 4. 11.

Nebezpečný odpad 22. 4. 16. 9.

SMĚSNÝ 
ODPAD
SVOZ 1× ZA 14 
DNŮ - nEDo-
STuPná míSTa

13. 1. 27. 1. 10. 2. 24. 2. 10. 3. 24. 3. 7. 4. 21. 4. 5. 5.

19. 5. 2. 6. 16. 6. 30. 6. 14. 7. 28. 7.  11. 8. 25. 8. 8. 9.

22. 9. 6. 10. 20. 10. 3. 11. 17. 11. 1. 12. 15. 12. 29. 12.

Svozy oDPaDů v RoCE 2023 QR kód vás přesměruje na 
internetové stránky obce 

na informace o aktuálních 
svozech odpadu

Alois Steidl 90 let
Milada Patáková 85 let
Otakar Tichý 80 let
Jiřina Jurčáková 80 let
Miroslava Staňková 80 let
Marie Krajčová 75 let
Marta Bučková 75 let
Karla Mikačová 75 let

František Krajča 70 let
Stanislav Mikel 70 let
Ludmila Ševců 70 let
Miroslav Vacula 65 let
Pavla Paprčková 65 let
Lubomír Rybníček 65 let
Marie Ušelová 65 let

ZMĚNy V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ V NAŠÍ 
ObCI

V  měsíci dubnu a  květnu proběhlo postupně 
v několika etapách označování – čipování odpado-
vých nádob. Na všechny nachystané popelnice byl 
umístěn kulatý, plastový čip, který bude při výsy-
pu automaticky načten a  zároveň bude evidována 
i váha jejího obsahu. Na kovové nádobě je černý čip 
připevněný zepředu na její bok a  plastové nádoby 
mají menší, červený čip přišroubovaný zespodu pod 
límcem na levé straně. 

Pokud používáte i více odpadových nádob a ne-
byly Vám z  jakéhokoliv důvodu označeny, prosíme 

o nahlášení jména, adresy a telefonu na obecní úřad 
na tel.: 775 569 118, 577 440 071, pracovníci z obce 
tyto dodatečně načipují. Takto NEOZNAČENÉ NÁ-
DOBY NEBUDOU V BUDOUCNU VYSYPÁNY. 

Zároveň znovu apelujeme na snižování množství 
směsného odpadu a  prosíme občany o  přehodno-
cení množství popelnic v  rodinách. Na jednu do-
mácnost by měla stačit jen jedna 120 l, nebo 240 l. 
Dočipovány budou dále všechny nově pořízené 
popelnice, ale pouze plastové. Kovové proto nepo-
řizovat. Další důležitou informací pro občany je, že 
do směsných nádob NEPATŘÍ větší množství biood-
padu ze zahrady (posečená tráva, seno, listí ze stro-

mů). K tomu jsou vhodné kompostéry v zahradách 
u domů nebo velkoobjemové kontejnery, které jsou 
umístěny po obci. Při posledním svozu TS Zlín nádo-
by s takovým obsahem nebyly vyvezeny. 

Další důležitá informace se týká změny provozní 
doby na sběrném místě v areálu bývalého ZD v Žele-
chovicích nad Dřevnicí. Po vyhodnocení zkušebního 
provozu z předchozích několika měsíců, bude upra-
vena otevírací doba na každou druhou sobotu od 
8:00 – 12:OO hodin, vždy v sudém týdnu, počínaje 
červencem 2023.

Třídění zdar,
Marie Pantálková, referentka obce

 Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.
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